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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült:  Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének a 2024. január 31-én  

9.00 órakor a Városháza dísztermében (2890 Tata, Kossuth tér 1.) megtartott 

üléséről. 

 

Jelen vannak: Michl József polgármester 

   Rigó Balázs alpolgármester 

 

Boglári Zoltán, Gerébi Ákos, Horváth László, Kovács Attila, Lengyel Zsolt, Robozné 

Schőnfeld Zsuzsanna, dr. Varga András és Viczenáné Czégény Ágnes képviselők, 

 

továbbá dr. Horváth József jegyző. 

   

Távolmaradását előzetesen bejelentette:   Purgel Zoltán alpolgármester, 

      dr. Popovics Judit, 

Horváthy Lóránt képviselők. 

        

Az ülésre meghívást kapott: 

 

Dr. Kancz Csaba a KEV Kormányhivatal főispánja 

Bencsik János, a Tatai-medence országgyűlési képviselője  

Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 

Krasula János r. ezredes, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője 

Stamler Jánosné könyvvizsgáló, ASC Adószakértő Kft. 

Vereckei Judit a Tatabányai Tankerületi Központ igazgatója  

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke  

Dr. Vízkeleti András díszpolgár      

prof. Dr. Nemes Lajos díszpolgár    

Kótai László díszpolgár      

Bohács Gyuláné díszpolgár  

Dr. Béres György díszpolgár 

Császár Angéla díszpolgár 

Pitti Katalin díszpolgár 

dr. Turczi István díszpolgár 

Kozma Imre díszpolgár 

Sylvester Edina díszpolgár 

Tompa Andor díszpolgár 

Elsner László díszpolgár 

Prof. Dr. Kerekes Sándor díszpolgár 

Soltész István díszpolgár 

dr. Friedrich Gábor díszpolgár 

Kirschner József díszpolgár 

E. Szabó Margit díszpolgár 

Acsainé Dávid Ágnes díszpolgár 

Labanc Györgyi díszpolgár 
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Tatai Járási Ügyészség Vezetője dr. Balogh Anikó 

Tatai Járásbíróság Elnöke dr. Király Szonja  

MH Klapka György 1. Páncélosdandár Parancsnoka Tóth István ezredes 

Tata és Térsége Civil Társulás elnöke 

Tatai Evangélikus Egyházközség 

Tatai Református Egyházközség 

Szent Imre Plébánia 

Szent Kereszt Plébánia 

Kaszál József a Humán és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja 

Kőszegi Istvánné a Humán és Ügyrendi Bizottsági nem képviselő tagja  

Magó Ottó a Humán és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja  

Magyar Balázs a Humán és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja 

Gönczy Mihály a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem képviselő 

tagja 

Rónavölgyi-Varga László a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem 

képviselő tagja 

Musicz László a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem képviselő tagja 

dr. Szabó Gábor a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság nem képviselő 

tagja  

24 ÓRA megyei napilap    

Városkapu c. újság szerkesztősége 

 

A napirendekhez meghívott: 
 

Stockbauer Borbála közszolgáltatási szakértő  

Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője  

Borsó Tibor elnök, Magyary Zoltán Népfőiskolai Társaság  

Gyurkó Erzsébet elnök, Pötörke Népművészeti Egyesület  

Hulinné Gyenizse Judit elnök, Tatai „Kenderke” Néptánc Egyesület  

Kovaliczky István igazgató, TIT Komárom-Esztergom Megyei Egyesülete  

Pap Tibor kuratóriumi elnök, Peron Music Alapítvány  

Miksó Eszter, a Juniorka Alapítványi Óvoda igazgatója 

Valakovics Józsefné, a Juniorka Alapítványi Bölcsőde vezetője 

Görözdiné Vojnits Klára, a Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója  

Ködmön Kristóf diákpolgármester  

Szénási Edina, Te Vagy Önmagad Legjobb Verziója (TVÖLV) Egyesület elnöke  

Lőrincz Anita, a Pro Dotis Egyesület elnöke   

dr. Cseh Georgina, a Városkapu Zrt. vezérigazgatója  

Kelemen Anna, volt diákpolgármester, a Magyar Ifjúsági Konferencia munkatársa 

Ditzendyné Frank Mariann, a HROD Kft. ügyvezetője 

 

M i c h l  József polgármester sok szeretettel és tisztelettel köszönt mindenkit 2024. első rendes 

képviselő-testületi ülésén. Megköszöni képviselőtársainak a bizottsági ülésen végzett munkát 

és a mostani jelenlétet is. Köszönti a tanácskozási joggal jelenlévőket, a meghívott vendégeket, 

a napirendek előadóit, előkészítőit, a hivatal munkatársait, a média munkatársait és mindazokat, 

akik a televízión, interneten keresztül követik az ülést.  

 

Megállapítja a határozatképességet, a megválasztott 12 képviselő közül 9 fő jelen van. Dr. 

Popovics Judit, Horváthy Lóránt és Purgel Zoltán képviselők részben a külföldi tartózkodásuk, 

részben más ok miatt a mai ülésükön nem tudnak részt venni. Az ülést 9:09-kor megnyitja.  
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N A P I R E N D  ELŐTT: 

 

M i c h l  József polgármester elmondja, napirend előtti felszólalásra kért lehetőséget Rigó 

Balázs alpolgármester úr. Megadja neki a szót.  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, azért kért lehetőséget a felszólalásra, mert az elmúlt 

időszakban megjelent több olyan tanulmány is, amely vizsgálta a településeknek az élhetőségét, 

fejlettségét és ez alapján állított fel bizonyos rangsorokat. Az egyik tanulmány részleteiről 

szeretne néhány gondolatot elárulni. Az Egyensúly Intézet elkészítette a különféle 

településkategóriák szerint a felmérését, amely a 2014. és 2021. közötti számokat illeti, hiszen 

ezek voltak általában az utolsó számok a 2021-esek, amelyek minden esetben megtalálhatók 

voltak. Ők vizsgáltak egy olyan kategóriát is, amelybe a nem megyeszékhely városok kerültek, 

ezek a 15.000 fő feletti települések. Ezek közül volt 41, amely 20.000 fő feletti. Ebben a 

kategóriában a 41 település között végzett 9. helyen Tata. 53 mutatót vizsgáltak, ezeket 

különböző súllyal vették figyelembe, volt amit eggyel, volt amit kétharmaddal és volt amit csak 

egyharmaddal vettek figyelembe az értékelés során. A legnagyobb súllyal figyelembevett 

mutatókban - 9 mutatóból 6 esetében - Tata a városok átlagánál jobb értékkel rendelkezett 2021-

ben. Ide tartozott például a belföldi oda- és elvándorlás ezer lakosra vetített különbsége, a 

személyi jövedelemadó alapját képező egy lakosra jutó nettó belföldi jövedelem, amely jelentős 

mértékben 1.143.000,- Ft-ról 2.385.000,- Ft-ra emelkedett 2014. és 2021. között. 2021-ben 

416.000,-Ft-tal volt magasabb, mint a városok átlagértéke. A bűncselekmények számát is ezek 

között a mutatók között vizsgálták, itt ezer főre vetítve 2014. óta jelentősen csökkent a 

regisztrált bűncselekmények száma. 2014-ben 14,3 fő volt, 2021-ben 5-re csökkent ez a szám. 

Ez is jobb volt, mint a városok átlaga. A nappali oktatásban tanuló gimnáziumi tanulók ezer 

főre vetített arányát is vizsgálták, ez 45,5 volt 2021-ben, míg a városok átlaga 19 volt, tehát 

ebben a tekintetben is magasabb ez az érték. A közüzemi ivóvízvezeték hálózatba bekapcsolt 

lakások aránya Tatán 2021-ben 98,7%-os volt, ez 3,1%-kal haladta meg a városok átlagát. A 

legnagyobb súllyal figyelembevett mutatóknál szintén magasabb volt a városok átlagánál az 

önkormányzatuk egy főre vetített költségvetési bevétele, még ha nem is sokkal, 16.800.-Ft-tal. 

Ahol ebből a 9 nagy teljes súllyal figyelembevett mutatónál alacsonyabb értékek szerepeltek, 

mint a városok átlaga -, amely azért fontos, mert az előző számot jól ki fogja egészíteni - az egy 

főre jutó iparűzési adó, amely ugyan 55.600,- Ft-ról 71.000,- Ft-ra emelkedett 2014. és 2021. 

között Tatán. Még így is 13.700,- Ft-tal alacsonyabb volt, mint a városok átlaga 2021-ben. Ezen 

a téren még mindig van lehetőségük továbblépni és -fejlődni és biztos hogy tenni is kell ezért. 

Nagyon fontos, hogy alacsonyabb értékek szerepeltek, mint a városok átlaga az ingatlanok 

átlagos négyzetméterárában és a diplomások lakosságon belüli arányában. A 9 teljes súllyal 

vizsgált indikátorból 5 esetben történt javulás 2014. és 2021. között. Egy mutatóban, a 

diplomások arányában nem történt változás. Három esetben kismértékű csökkenés mutatkozott. 

 1,3%-kal csökkent a közüzemi ivóvízvezeték hálózatba bekapcsolt lakások aránya, amely így 

is 95,7%-os és még így is magasabb, mint a városok átlaga. A nappali oktatásban tanuló 

gimnáziumi diákok ezer főre vetített aránya egy kicsivel csökkent, ahogy említette 2021-ben 

45,5 fő volt, 2014-ben 46,4 fő, de ez még mindig jóval magasabb, mint a városok átlaga, hiszen 

az 19. Az átlagos négyzetméterárra vonatkozó mutató szintén csökkent és egyébként jócskán 

alatta maradt a városok átlagának, ugyanis ez az érték a városok átlaga esetében 221,5, míg 

Tata esetében 53 volt. Ez egy képzett érték, tehát nem ezer Ft-ban értendő, hanem arány. 

Érdemes még néhány mutatót említeni a kétharmados és az egyharmados súllyal figyelembevett 

mutatók közül is. Először a népmozgalmi adatokra mond néhány adatot, mert ott is fontos, hogy 

lássák, hogy például a belföldi vándorlás értéke hogyan viszonyul például a természetes fogyás 

mértékéhez, amely sajnos jelentős mértékben romlott. A 2014-es -1,003 értékről 2021-ben már 

-6,001 volt. Igaz, hogy ez még így is kicsivel jobb volt, mint a városok átlag, amely -6,006 volt. 
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Itt látható, hogy ezt a természetes fogyást a belföldi vándorlás tudja kiegyensúlyozni, ezért 

látható, hogy az állandó népességszámban és a lakónépesség számában mostanra már 

körülbelül 1000 fő a különbség, hiszen az állandó népesség fogy, míg a lakónépesség a belső 

vándorlásnak köszönhetően nagyjából azonos szinten mozog, mint ahogy korábban. Ennek a 

természetes fogyásnak köszönhetően az ún. eltartottsági ráta is romlott, ez a 65 év feletti 

személyeknek a 0 - 14 éves korú személyekre vetített aránya, amely 49,1-ről 59,3-re nőtt, és ez 

magasabb, mint a városok átlaga, tehát valóban  a demográfiai mutatók terén, ahogy korábban 

is jelezték, illetve akár a mostani Ifjúsági Stratégiában is van tennivalójuk. Ugyanakkor 

csökkent a nyilvántartott álláskeresők száma, amely alacsonyabb, mint a városok átlaga. A 100 

lakosra jutó adófizetők száma emelkedett, amely magasabb, mint a városok átlaga. Ez igazolja 

az önkormányzatnak azt a korábbi elvét, hogy nem az adók mértékét kell feltétlenül növelni, 

hanem az adózók számát kell tovább növelni. Az ezer lakosra jutó személygépkocsik száma is 

nőtt 2014. és 2021. között, 353-ról 442 darabra, tehát ezer lakosra 442 darab személygépkocsi 

jutott Tatán 2021-ben, amely magasabb volt, mint a városok átlaga. Szintén egy előrelépés, 

hogy a felsőfokú intézmények nappali tagozatos hallgatói ezer lakosra vetítve 2014-ben még 0 

fő volt, hiszen akkor még Tatán nem létezett a Közösségi Felsőoktatási Képzési Központ, de 

ennek a létrehozásával 2021-ben már 4,8 fő, de még így is elmarad a városok átlagától, amely 

közel 8 fő. Itt is tovább kell folytatni a felsőoktatási képzéseknek a helyi szintre hozását. Erre 

remélik, hogy például a Debreceni Egyetem Könnyűzenei Tanszékével lesz lehetőségük a 

következő években. Az önkormányzati szolgáltatásokat illetően, a járdák és utak százalékában 

mért kiépítettsége magasabb volt, mint a városok átlaga. Az önkormányzat 

alapszolgáltatásokon felüli kiadásai is meghaladták a városok átlagát, amely 79.500,- Ft volt, 

míg a városok átlaga 76.200,- Ft volt. Jelentősen nőttek a szolgáltatások lehetőségei a városban. 

Az élelmiszer- és élelmiszerjellegű, illetve a nem élelmiszerjellegű belkereskedelmi 

egységeknek a tízezer főre vetített száma közel 2,5-szeresére nőtt 2014. és 2021. között. Ez az 

érték is magasabb volt, mint a városok átlaga. A művelődésben résztvevők aránya, illetve száma 

is magasabb volt Tatán mint a városok átlaga, mind a száz lakosra vetített múzeumi látogatók 

száma, mind a rendszeres művelődési formában résztvevők és az alkotó, művelődési 

közösségek tagjai magasabb értéket mutattak. Összességében így vonhatók meg a kutatásnak a 

fő eredményei. Azért mondta ezt most el, mert egy viszonylag rövid híradást tettek közzé ezzel 

kapcsolatban a város honlapján, illetve a Facebook-oldalán, de természetesen az intézettől 

megkérték ezeket az információkat, amelyet meg is kaptak és ennek alapján állították azt, amit 

állítottak, hogy Tata 2014. után és ugyanúgy 2019-ben a 20.000 fő feletti városok 

kategóriájában az első 10 között szerepel. Ezek az értékek, amelyeket bemutatott 

megmagyarázzák, hogy ez hogyan lehetséges, hiszen látták, hogy a legtöbb mutatóban sikerült 

előre lépni és magasabban állnak, mint a városok átlaga.  

 

M i c h l  József polgármester megköszöni Alpolgármester úr tájékoztatóját. Érdemes lesz 

erről egy kicsit részletesebb írást akár az újságukban is megjelentetni. Egy rövid adathalmazt 

maga is hozott, még egy pár percig igénybe venné a figyelmet a napirend előttiek tekintetében. 

Hálásan megköszöni mindazoknak, akik valamilyen módon bekapcsolódtak a város téli 

ételosztási kampányába. 9 alkalommal osztottak ki 250-280 adag szombatonkénti ebédet, 

illetve a következő héthez hozzájárultak egy tartós élelmiszercsomaggal. Ez azt jelenti, hogy 

az idei esztendőben is nagymértékben tudtak segíteni azoknak a tatai családoknak, akik a 

legrászorultabbak közé tartoznak. Hálásan köszöni a Magyar Máltai Szeretetszolgálat tatai 

csoportjának az együttműködést, hiszen ők voltak, akik a munka dandárját végezték el azzal, 

hogy az összes csomag összeállításában és annak kiosztásában, illetve az adományukkal 

kiegészítették ezt a csomagot. 2021-ben kezdték el direkt városi módon is ezt a plusz 

segítségnyújtást. 2021-től minden december és január hónap teljes időszakában így 9-9 

alkalommal tudtak segítséget nyújtani. Az elmúlt években 10-15 M Ft értékben kerültek 
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átadásra ezek az élelmiszercsomagok, a meleg étel és tartós élelmiszer segítségek. Hálás 

köszönet a helyi gazdasági élet szereplőinek, mert 2023-2024 téli időszakában, ebben a két 

hónapban, decemberben és januárban, 53 vállalkozás, köztük nemcsak tatai vállalkozások, 

hanem a megyén kívüli vállalkozások is segítséget nyújtottak. Ennek az 53 vállalkozásnak 

nagyon köszönik a támogatását. Köszöni a tatai óvodáiknak és a szülőknek az édességgyűjtést. 

Az önzetlen felajánlásukkal együtt közel 15 M Ft értékben tudtak segítséget nyújtani, ebből 4 

M Ft pénzbeli és kb. 11 M Ft természetbeni adomány gyűlt össze erre az akcióra. Ahogy 

említette az adagszám így összesítve 2600-nál is több volt a 9 hét összesítésében. Nagyon 

köszöni még egyszer minden együttműködő partnerüknek, kiemelkedően a Magyar Máltai 

Szeretetszolgálat vezetésének és munkatársainak. A jó Isten fizesse meg nekik az elmúlt két 

hónapban tett jóságukat. Azokat, akiket így segíteni tudtak, arra is lehetőség nyílt, hogy a 

munkatársaik még jobban megismerjék az életüket és esetleg az év folyamán más módon is 

segítséget nyújtsanak. Jól halad a tűzifa kiosztás is. Van bőséggel tűzifa, így az is 

előfordulhatott, hogy valakinek többszöri alkalommal is tudtak biztosítani téli tüzelőt. Ha 

bárkinek ilyen jellegű gondja van, ahogy az elmúlt esztendőkben is, jó szívvel próbálnak 

segíteni. Megköszöni mindenkinek a támogatását, segítségét.  

 

Tájékoztatja képviselőtársait, hogy további napirend előtti felszólalásra nem kért senki 

lehetőséget, így kéri, hogy fogadják el a napirendet. Tájékoztatásul elmondja, a 9. napirendi 

pontot „Tata 4018/3 helyrajzi számú – természetben a Tata, Fáklya utca melletti – névtelen 

magánút elnevezésének kezdeményezése” című előterjesztést a hétfői napon tudták 

megküldeni. A Humán és Ügyrendi Bizottság ma meg tudta tárgyalni. A 10. és a 11. 

napirendnél tegnap tudták csak elküldeni az előterjesztést. Köszöni képviselőtársainak a 

megértését, mert a pályázat beadása miatt mindenképpen szükséges, hogy a mai napon ezeket 

a dokumentumokat elfogadják. A mai reggel kiosztásra került egy a Városkapu Zrt-t érintő 

előterjesztés, amelyben a vendéglátóegységre történő pályázati kiírással kapcsolatban ad 

tájékoztatást. Érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás a napirenddel kapcsolatban.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a korábban írásban megküldött meghívó szerinti 

napirendi pontokat, az elhangzott kiegészítéssel, az alábbiak szerint, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

11/2024. (I.31.) határozata 

a 2024. január 31-i rendkívüli testületi ülésen tárgyalandó 

napirendi pontok meghatározásáról 

 

Tata Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mai ülésén, a jegyzőkönyv mellékletét 

képező I/3 - 3/2024. sz. meghívón szereplő témákat tárgyalja, az alábbiak szerint: 

 
N A P I R E N D : 

Rendelet-alkotáshoz kapcsolódó előterjesztések: 

 

1. Településkép védelméről szóló 29/2018. (XII.20.) önkormányzati rendelet jogszabály 

változás miatti módosítása   

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető  

 Kamarás Dorottya főépítész 
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2. Rendelet-tervezet az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  

28/2020. (X.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Horváth József jegyző 

 

3. Rendelet-tervezet az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletéről, a 

lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó szabályokról szóló 13/2016. 

(IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról      

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó:            dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

Városüzemeltetéshez kapcsolódó előterjesztés: 

 

4. Tájékoztatás a tatai helyi közösségi közlekedés helyzetéről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester  

Előadó:          Mürkl Levente irodavezető  

                       Tene Gáborné városüzemeltetési ügyintéző 
 

Meghívott: Stockbauer Borbála közszolgáltatási szakértő 

 

5. Javaslat a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodásának módosítására  

Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó:  Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető 

 Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 

 

Humánszolgáltatáshoz kapcsolódó előterjesztések: 

 

6. Az önkormányzat által kötött köznevelési szerződések, közművelődési megállapodások és 

gyermekjóléti ellátási szerződések értékelése 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Németh Mariann intézményi referens  

 Meghívottak:  Berczelly Attila ügyvezető, Tatai Rend-ház Nonprofit Kft.  

  Borsó Tibor elnök, Magyary Zoltán Népfőiskolai Társaság 

  Gyurkó Erzsébet elnök, Pötörke Népművészeti Egyesület 

  Hulinné Gyenizse Judit elnök, Tatai „Kenderke” Néptánc Egyesület 

  Kovaliczky István igazgató, TIT Komárom-Esztergom Megyei  

   Egyesülete 

  Miksó Eszter óvoda igazgató, Juniorka Alapítványi Óvoda 

  Pap Tibor kuratóriumi elnök, Peron Music Alapítvány  

 Valakovics Józsefné bölcsőde vezető, Juniorka Alapítványi Bölcsőde  

 

7. A Tatai Kincseskert Óvoda Szivárvány Tagintézmény feladatellátási helyének kijelölése 

Előterjesztő:     Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Németh Mariann intézményi referens   
 

 Meghívott: Görözdiné Vojnits Klára, a Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója 
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8. A tatai 3. és 5. számú fogorvosi körzet további működtetése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

  Ősz Tibor intézményi referens 
 

9. A Tata 4018/3 helyrajzi számú – természetben a Tata, Fáklya utca melletti – névtelen 

magánút elnevezésének kezdeményezése 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 
 

Beszámolók, tájékoztatók, egyebek: 
 

10. Tata Város Ifjúsági stratégiája 

 Előterjesztő:  Rigó Balázs alpolgármester 

 Előadó:   Cserteg István ifjúsági referens 
 

11. Az „Európa Ifjúsági Fővárosa - Tata 2027.” pályázat koncepcióterve 

 Előterjesztő:  Rigó Balázs alpolgármester 

 Előadó:   Cserteg István ifjúsági referens  
  

 Meghívottak:  Ködmön Kristóf diákpolgármester 

   Szénási Edina, Te Vagy Önmagad Legjobb Verziója (TVÖLV) Egyesület 

   Lőrincz Anita, a Pro Dotis Egyesület elnöke 

   Berczelly Attila, a Rend-ház Kft. ügyvezetője 

   dr. Cseh Georgina, a Városkapu Zrt. vezérigazgatója 

   Kelemen Anna, volt diákpolgármester, a Magyar Ifjúsági Konferencia  

   munkatársa 

   Ditzendyné Frank Mariann, a HROD Kft. ügyvezetője 
 

12. Tájékoztató az Európai Uniós pályázatokról és a Magyar Kormány által biztosított 

támogatásokról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető 
 

13. Tájékoztatás a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek 

és egyéb rendszeres adatok értékelése alapján, továbbá egyéb aktuális vízgazdálkodási 

eseményekről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető 

Tóth Mária városüzemeltetési referens 
 

14. Beszámoló a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, valamint a 

két ülés között történt fontosabb eseményekről  

 Előterjesztő: Michl József polgármester 
 

15. Képviselői kérdések 

  

Zárt ülés keretében tárgyalandó előterjesztés: 

 

16. Tata Város Önkormányzatát érintő hagyatékról 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó:          dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 
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1. N A P I R E N D 

Településkép védelméről szóló 29/2018. (XII.20.) önkormányzati rendelet jogszabály változás 

miatti módosítása   

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető  

 Kamarás Dorottya főépítész 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, a 2024. január 24-én 

megtartott rendkívüli képviselő-testületi ülésen tájékoztatást adott arról, hogy a véleményezési 

szakaszba lépnek. Most ezt lezárják és az önkormányzati rendelet módosításáról tudnak ma 

döntést hozni. Felkéri Főépítész asszonyt, hogy egészítse ki a megküldött anyagot és ismertesse 

az állami főépítész véleményét.  

  

K a m a r á s  Dorottya főépítész elmondja, az előterjesztés 2. oldalán van egy elírás, mert 

2024. január 29-én zárult le a helyi partnerségi egyeztetés nem 2023-ban. A helyi partnerségi 

egyeztetésre nem jött észrevétel. Az állami főépítész észrevétele megérkezett, aki kifogást nem 

emelt a rendelettervezet ellen, így a partnerségi egyeztetés lezárható és a rendelet megalkotható.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, van-e kérdés az előterjesztéshez. Kérdés nincs. 

Felkéri mindkét bizottság elnökét, ismertessék, hogyan foglaltak állást.  

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen 

szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet és a határozati javaslatot.  

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 9 tagja, egyhangú 9 igen szavazattal elfogadásra javasolja a rendelt-tervezetet a 

képviselő-testület számára.   

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, ahogy az előterjesztésben is szerepel a parlament 

decemberi ülésén módosította a településkép védelméről szóló 2016. évi LXXIV. törvényt. 

Ennek a módosításnak az volt a lényege, hogy az országos reklámregiszter bevezetésével 

megnövelte a vállalkozások anyagi és adminisztratív terheit. Sajátos helyzetbe hozta a 

módosítás az önkormányzatokat is, mert szűkítette az önkormányzatok feladatait, feladatkörét, 

lehetőségeit a reklámhordozókkal kapcsolatos szabályzás. Ennek a törvényi szabályzásnak a 

változásához kellett igazítani a saját településkép-védelmi rendeletüknek a dolgait, magyarul 

egy részét ki kellett emelni a jogszabályból. Azért is sajátos a helyzet az önkormányzatok, 

települési önkormányzatok számára, hiszen nagyon rövid, 2024. január 31-ei határidőt írt elő a 

jogalkotó. Ez azt jelentette, hogy bár a településkép védelméről szóló rendelet módosítása 

egyszerűbb eljárási szabályok szerint történik, mint mondjuk az építési szabályzat vagy más 

településrendezési jogszabályoknak a módosítása, de ezzel együtt nem tudtak más megoldást 

találni, hiszen van ennek ez eljárási szabálynak egy még egyszerűbb módosítási lehetősége, 

amikor csak a törvényben meghatározott részek kerülnek ki a jogszabályból, ezért gyakorlatilag 

meg tudnak felelni a mai döntésükkel a jogszabályi előírásoknak. Felhívja a figyelmet, 

tekintettel arra, hogy a rendeletükben van néhány olyan szabály, amelyet módosítani kellene, 

de az eljárási szabályok miatt, hogy a határidőt be tudják tartani, ez nem történt meg, ezért 

szükséges majd egy másik, egy következő körben a településképi 29/2018. (XII.20.) 
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önkormányzati rendeletnek a módosítása. Részben a 2.§ d) pontjában, amely egy tájékoztató 

jellegű felsorolást, értelmezést tartalmaz az információs vagy más célú berendezésekkel 

kapcsolatosan - ez egy nagyon széles gyűjtőkategória - ebből a buszvárót törölni kell, hiszen az 

erre vonatkozó kormányrendelet másképpen, máshova sorolja a buszvárókat. A 38.§ 

foglalkozik a reklámhordozókra vonatkozó szabályokkal. Az (1) bekezdés ae) – de) pontjainál 

a reklámhordozók azonosítására vonatkozó szabályokat is törölni kell, mert időközben 

megjelent a Nemzeti Médiahatóság elnökének a 2/2024. (I.23.) rendelete, amely az ezekre 

vonatkozó nyilvántartási, egyéb szabályokat, bejelentési szabályokat is rendezi. Nyilván a 

magasabb jogszabály ezeket az ügyeket rendezni fogja. Van még egy terület, mert a 

törvénymódosítás módosította a törvény 12.§-át -, amely arról szól, hogy milyen 

felhatalmazásokat ad ki, többek között a (2) bekezdésben szerepel az önkormányzatok 

felhatalmazása ezzel a szabályozással kapcsolatosan - tekintettel arra, hogy a szűkítés itt is 

megtörtént, hiszen nincs módja, lehetősége az önkormányzatoknak az illetékességi területen a 

reklámok számának a meghatározására. Ez volt a törvénymódosítás lényege, viszont benne 

maradt a megjelenés formai, műszaki követelményeire vonatkozó kötelezettsége az 

önkormányzatnak, de tekintettel arra, hogy éppen a mai rendeletnél, - amelyet elmondott - az 

azonosítására vonatkozó szabályok, ha kikerülnek a jogszabályból, az önkormányzati 

rendeletből, akkor át kell gondolni, hogy milyen módon tudják szabályozni ezeket a feltételeket 

is. Összefoglalva, meglehetősen gyorsan kellett lépni, ezért egy rendkívüli képviselő-testületi 

ülést kellett összehívni e tekintetben, ezért azt javasolja, hogy a jelenlegi helyzetben fogadják 

el az előterjesztésben foglaltakat azzal, amelyet felvetett, hogy a településképi saját rendeletük 

módosítására vonatkozó szabályokat át kell még egyszer tekinteni és ezeket meg kell tenni, 

majd a jövőben.  

 

M i c h l  József polgármester megköszöni Gerébi Ákos gondolatait. Várja a javaslatokat, 

tehát, ha úgy látják képviselőtársai, hogy a településkép védelméről szóló rendeletükben 

szükséges módosítani, akkor nyugodtan, már menet közben is meglehet küldeni, így Főépítész 

asszony szakmailag is át tudja ezeket nézni, hogy végül egy előterjesztés összeálljon.  
 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Településkép védelméről szóló 

29/2018. (XII.20) önkormányzati rendelet jogszabály változás miatti módosítás véleményezési 

szakaszának lezárásáról szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező 

I/9-5/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének   

12/2024. (I.31.) határozata 

a Településkép védelméről szóló 29/2018. (XII.20) önkormányzati rendelet jogszabály 

változás miatti módosítás véleményezési szakaszának lezárásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Településkép védelméről szóló 29/2018. 

(XII.20) önkormányzati rendeletnek a 419/2021. (VII.15.) Korm. rendelet 70/A. §-a, valamint 

a településterv, a településképi arculati kézikönyv és a településképi rendelet elkészítése, 

módosítása során történő helyi partnerségi egyeztetés rendjéről szóló 11/2023. (IV.27) 

önkormányzati rendelet 3. § (4) bekezdése szerinti egyeztetési eljárás véleményezési szakaszát 

lezárja. A véleményezési szakasz során érkezett véleményeket elfogadja. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős:  Michl József polgármester 
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S z a v a z á s r a  bocsátja a településkép védelméről szóló 29/2018. (XII.20) önkormányzati 

rendelet egyes rendelkezéseinek hatályon kívül helyezéséről szóló rendelet-tervezetet a 

jegyzőkönyv mellékletét képező, I/9-5/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő rendeletet alkotja: 

 

Tata Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

 1/2024. (I. 31.) önkormányzati rendelete 

a településkép védelméről szóló 29/2018. (XII.20) önkormányzati rendelet egyes 

rendelkezéseinek hatályon kívül helyezéséről 

 

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

 

 

2. N A P I R E N D 

Rendelet-tervezet az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  

28/2020. (X.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Horváth József jegyző 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, két ponton, egyrészt a 

pedagógusok új életpályáról szóló törvény megjelenése miatt, illetve a könyvtári 

feladatellátással kapcsolatban van szükségük módosítani az SZMSZ-t. Érdeklődik, van-e 

kérdés az előterjesztéshez. 

 

Kérdés nincs, ezért felkéri a Humán és Ügyrendi Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan 

foglaltak állást a kérdésben. 

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet módosítását a 

képviselő-testület számára.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az Önkormányzat Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 28/2020.(X.1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-

tervezetet a jegyzőkönyv mellékletét képező, I/9-6/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő rendeletet alkotja: 

 

Tata Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

2/2024. (I. 31.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 28/2020.(X.1.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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3. N A P I R E N D 

Rendelet-tervezet az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletéről, a 

lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó szabályokról szóló 13/2016. 

(IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról      

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:            dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, a krízislakásokkal 

kapcsolatban további pontosítást tettek a rendeletükben. Erre vonatkozóan kéri majd 

képviselőtársainak a döntését. Érdeklődik, hogy van-e kérdés az előterjesztéshez. 

 

Kérdés nincs. Felkéri mindkét bizottság elnökét, ismertessék, hogyan foglaltak állást. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen 

szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet.  

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen szavazattal elfogadásra javasolja a rendelt módosítását a 

képviselő-testület számára.   

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és 

helyiségek bérletéről, a lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó 

szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló a rendelet-

tervezetet a jegyzőkönyv mellékletét képező, I/9-1/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő rendeletet alkotja: 

 

Tata Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

3/2024. (I. 31.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletéről, a lakbérek 

mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

 

M i c h l  József polgármester megjegyzi, Boglári Zoltán képviselő jelezte, hogy rossz gombot 

nyomott meg, mert maga is igent szeretett volna nyomni, így a 8 igen és 1 nem szavazat helyett 

egyhangú 9 igen szavazattal fogadták el a rendelet-módosítást.  
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4. N A P I R E N D 

Tájékoztatás a tatai helyi közösségi közlekedés helyzetéről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester  

Előadó:          Mürkl Levente irodavezető  

                       Tene Gáborné városüzemeltetési ügyintéző 

 

A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 
Stockbauer Borbála közszolgáltatási szakértő 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti Stockbauer 

Borbála közszolgáltatási szakértőt, akivel már régóta együtt dolgoznak. Megköszöni, hogy 

most így külön is vállalta, hogy segít. A helyi közösségi közlekedés helyzetét tekintették át. Az 

elmúlt esztendőben 3 alkalommal utasszámlálást végeztek. Szeretné megköszönni a hivatal 

munkatársainak és Jegyző úrnak a szervezést. Tájékoztatja képviselőtársait, hogy még Jegyző 

úr is felült a buszra és voltak olyan járatok, amelyeknek az utasszámlálását ő végezte el. Minden 

egyes autóbuszon a hivatal munkatársai az év 3 napján, különböző időpontokban - nyári szünet, 

iskolaidő, munkanap - megnézték azt, hogy ténylegesen hányan szállnak fel a buszra, hányan 

szállnak le, hol szállnak le, jó-e ez a járat, nem jó ez a járat. Erre akartak választ találni. Ez a 

nagyon komoly elemző munka elkészült és erről adnak tájékoztatást ebben az előterjesztésben 

képviselőtársainak, illetve a tataiaknak. Ez részben alátámasztja azt a döntésüket, amelyet az 

elmúlt év végén hoztak meg, és erre vonatkozóan szeretné megerősíteni, hogy a holnapi naptól 

2024. február 1-jétől új menetjegy-térítési rendszer lép életbe Tatán, kvázi ingyenes lesz az 

autóbusz-közlekedés, csak egy jelképes összeget kell befizetniük, amely azt jelenti, hogy 1800,- 

Ft-ért egy egész évre szóló bérletet tudnak vásárolni. Egy Tatára látogató vagy akinél nincs 

bérlet 200 Ft-ért tud venni az autóbuszon jegyet, amivel egész nap utazhat akárhány járaton - 

csak helyi járatról beszél -, tehát ennek a döntésüknek egy újabb jó alátámasztása ez az anyag. 

2024. áprilisában tervezik, hogy egy újabb mérést fognak végezni a városban, amelyből 

remélik, látni fogják azt, hogyan növekszik a helyi közlekedésben az autóbusszal 

közlekedőknek a száma. Örömmel és köszönettel vesz minden olyan javaslatot, véleményt az 

utazó tataiaktól, amely segíti ezt a munkát. A Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési 

bizottsági ülésen is beszélgettek róla, Gerébi Ákos vetette fel, hogy azt a bizottságot, amelyet 

létrehoztak, a helyi közlekedést vizsgáló, javaslattevő bizottságot a jövőben is össze kívánják 

hívni, hogy folyamatosan figyeljék és monitorozzák ezt a tevékenységüket és lehetőleg a 

legjobban, vagyis legtakarékosabban, de ugyanakkor a tataiak közlekedését a legjobban segítve 

tudják ezt kezelni.  Érdeklődik, hogy van-e kérdés az előterjesztéshez.  

 

Kérdés hiányában felkéri a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság elnökét, 

ismertesse, hogyan foglaltak állást a kérdésben. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen 

szavazattal elfogadásra javasolja a tájékoztatást. 

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak. 

 

G e r é b i  Ákos képviselő szeretné megköszönni az előterjesztést, mert most mindenki 

számára áttekinthető volt az, amelyet a novemberi képviselő-testületi ülésen elmondott. Akkor 

nem volt a hozzászólásában lehetősége arra, hogy számszakilag alátámassza azt. Néhány 

összefoglaló rezümét szeretne elmondani ezzel kapcsolatosan. A közlekedési bevételek 
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gyorsabban nőttek, mint a költségeik, mintegy 12%-kal növekedtek pluszban. Ez akár jó is 

lehetne, de a közlekedési bevételeken belül jelentős belső átrendeződés történt, amely azt 

jelenti, hogy az önkormányzat veszteségfinanszírozása jelentősen nőtt. A 2019-től terjedő 

időszakot vizsgálta, itt 3,3-szeresére nőtt az önkormányzati ráfordítás, miközben a 

menetdíjbevételek közel a felével csökkentek, 57% volt. A helyzethez hozzátartozik, hogy az 

állam szerepvállalása is csökkent ezalatt az időszak alatt. A szociálpolitikai menetdíj-támogatás 

nominálisan csökkent mintegy 6 M Ft-tal 2019-hez képest. Számításai szerint az állami 

bérmegállapodás -, mert most megint a figyelem középpontjába került a Volánbusz sztrájk 

kapcsán - sem fedezte teljes egészében ennek a megállapodásnak a terheit, részben a 

szolgáltatást igénybe vevőkre terhelte. Ráadásul megszűnt az a pályázati lehetőség, a „covid”-

időszak alatt, amivel a helyi közlekedés támogatására pályázni tudtak, helyette jött egy ajándék, 

ami a helyközi járatok helyi tarifával történő igénybevételének az elszámolására vonatkozott, 

tehát itt is növekedett az önkormányzat terhe. Nem sok mozgástere maradt az 

önkormányzatnak, ahogy Polgármester úr is jelezte. Az elmúlt időszakban próbálták az utazási 

igények jobb kiszolgálását biztosítani, de sajnos nem hozták azokat az eredményeket, 

amelyeket szerettek volna elérni, hiszen mintegy 16 M Ft-tal csökkentek 2022 - 2023 között a 

menetdíjbevételek. Csak a tavalyi évben emelték a jegyárakat az inflációt meghaladóan, 25%-

kal, az előző időszakokban 3-4 % közötti tarifaemelés volt, amely az akkori ügyeknek 

megfelelt. Ebben a helyzetben, az önkormányzat veszteségfinanszírozása miatt a legrosszabb 

az, ha üresen futnak a buszok, hiszen ez a költségeket nem csökkenti, nagyon áttételes módon 

tudja segíteni a helyzetüket. Ezért nem volt rossz elgondolás az ingyenes utazás bevezetésének 

az ügye. Véleménye szerint nem volt végiggondolva se a novemberi, se a decemberi döntésük, 

ilyen szempontból. Nem véletlenül javasolta azt, hogy várják meg a közszolgáltatatási 

szerződés módosításának az időszakát, mert akkor lehet tisztán eldöntenie ezeket a dolgokat. 

Véleménye szerint az uniós szabályzásból nem vezethető le az az álláspont, amelyet 

valószínűleg a minisztérium hathatós közreműködésével a Volánbusz menedzsmentje állított, 

nevezetesen, hogy ha az önkormányzatok átvállalják az utasok helyett a menetjegy árának a 

megtérítését, akkor ez már nem tekinthető közszolgáltatásnak és az arra épülő összes 

kedvezményt is elveszíti az önkormányzat. Mit lehet tenni ebben a helyzetben, úgy gondolja, 

hogy meg kell várniuk -, amelyről Polgármester úr is beszélt -, hogy a tarifaváltozás milyen 

helyzetet fog hozni. Nagyon fontos lenne a közszolgáltatási szerződés időszerű módosításának 

az ügye, amely most fog következni, nevezetesen az, hogy a tényleges igényeknek megfelelően 

azokba a keretekbe mozogjanak, amely kereteket a korábbi megállapodásuk biztosít. Voltak 

időszakok, amikor ennél nagyobb mértékben emelték a támogatását az önkormányzatnak. Az 

utolsó, 3. dolog, amelyről szintén a felvezetésben Polgármester úr is beszélt, hogy a 

járatcsökkentési javaslatokat, azt a több pontot, amely az előterjesztésben szerepel, végig 

kellene gondolni. Egy veszélyt nyilván hordoz, ha a járatokat csökkentik, mert ez a 

futásteljesítményben költségcsökkenést jelent. Azt kellene valahogy elkerülni, hogy ez jelentős 

utas szám csökkenéssel járjon. Összefoglalva azt ajánlja, hogy az eseti bizottság ezt nagyon 

alaposan tárgyalja meg és ezek szerint készüljön a későbbiek folyamán döntés a 

járatcsökkentésről.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak.  

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, a bevételi oldalon zajló jelentős átrendeződésre szeretné felhívni a figyelmet, 

akár így összegszerűen is. A szociálpolitikai menetdíj-támogatás egy nagy tétel, 102 M Ft volt 

2009-ben, majd 82 M Ft volt a 2023-as évben. Az utasok által fizetett menetdíjbevétel 2009-

ben 58 M Ft volt, míg 2023-ban 32 M Ft. Ez egy elég jelentős csökkenés. A legnagyobb 

volumenű változás az önkormányzati támogatás, amelyet évről-évre hozzá kellett tenni. Ez 
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gyakorlatilag egy szignifikáns növekedést mutatott. 2009-ben 9 M Ft volt, míg 2023-ban 121M 

Ft-ra növekedett.  Ez volt, amely a döntésüket is megalapozta, hogy a 32 M Ft az utasok által 

fizetett menetdíj, már gyakorlatilag a töredéke, negyede, az összes önkormányzati 

támogatásnak. Felhívja a figyelmet, itt a TV kamerái előtt is, hogy minél többen vásárolják meg 

2024. február 1-jétől ezeket a kedvezményes bérleteket. A balesetbiztosítást és regisztrációs 

díjat is tartalmazza ez a bérlet. Reméli, hogy azok is igénybe veszik, akik idáig kevesebbet 

használták a buszt, így egy tiszta képet fognak látni év közben az újabb számlálásokon, hogyan 

állnak, hogy felelős döntéseket hozhasson az önkormányzat.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, Mürkl Levente irodavezető úr vagy Stockbauer 

Borbála közszolgáltatási szakértő szeretnék-e szóban kiegészíteni az anyagot.  

  

S t o c k b a u e r  Borbála közszolgáltatási szakértő elmondja, ennek az összefoglaló anyag 

elkészítésénél azokat az adatokat vette figyelembe, amelyek az önkormányzat felé készített 

beszámolókban is szerepeltek. Fontos, hogy 2009. óta egy nagyon komoly időszakot próbált 

meg átfogni, mert azóta nagyon sok minden megváltozott, még egy ÁFA-változás is volt, amely 

szerepet játszott ebben. A 2023. évi adatok várható adatok, ezt jelezték a táblázat alján is. Az 

utóbbi napokban a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési bizottsági ülés eltelte óta 

még további kutatómunkát végezett és kiderült, hogy a szociálpolitikai menetdíj-támogatás 

összege nem 82 M Ft, mert vélhetően az időszakos tanulóbérleteknek a száma kimaradt, 

ugyanis az 1-9 havi tényadatokból számolták ezeket a várható adatokat, így ez körülbelül 

megegyezik majd az előző évi szinttel. A táblázatban látható darabszám az a mennyiség, amely 

az éves, illetve időszakos tanulóbérletek értékesítése, illetve az önkormányzat által 

finanszírozásra került, és mivel abban nem látszik számottevő csökkenés, ezért a 

szociálpolitikai menetdíj-támogatás sem csökkenhetett volna ilyen mértékben. Ez az, amely itt 

hiányzik. Az önkormányzat azáltal, hogy az előző évben már egy jelentős mértékkel leárazta, 

illetve csökkentette a tanulóbérletek árát, ezáltal más soron, tehát a veszteségtérítési soron 

kellett hogy megfizesse ezt  a csökkent bevételt. Az önkormányzat által az előző évben 12,5 M 

Ft-os költségnövekedéssel kellett számolni. Az utas szám valóban azt tükrözi, hogy nem veszik 

annyira igénybe ezt a helyi közlekedést. De az önkormányzat ezzel a döntésével, hogy 

jelentősen, illetve hát szinte minimálisra csökkenti a bérleteknek az árát, megtette az első lépést 

afelé, hogy a város lakosainak, illetve a kistérségi lakosok számára és az itt dolgozók számára 

is biztosítsa azt, hogy igenis olcsóbb áron, a növekvő üzemanyagárak mellett is meg lehet 

valósítani az utazási igényeket. Bíznak benne, hogy majd áprilisban, ha lesz utasszámlálás, 

akkor magasabb igénybevételről tudnak majd beszámolni.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót dr. Varga András képviselő, elnök úrnak.  

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke megköszöni a hivatal 

dolgozóinak a felmérést, amelyből láthatják a kihasználtságát a tömegközlekedési 

járműveknek. A decemberi képviselő-testületi döntéstől -, amikor gyakorlatilag ingyenessé 

tették a tömegközlekedést - azt várja, hogy a személygépkocsis közlekedésről egyre inkább 

térjenek át a tömegközlekedésre, tehát minél többen hagyják otthon a gépjárműveket, autókat 

és döntsenek úgy, hogy sokkal jobban megéri tömegközlekedéssel közlekedni. Ennek 

következtében nyilván változni fog az az arányszám, amelyet most a 2023-as évben felmért az 

önkormányzat. Amikor majd megint döntés fog születni arról, hogy a járatokat hogyan 

változtassák, hogyan csökkentsék a döntésük következtében egy újabb feladata lesz a 

hivatalnak, felmérni, hogy az új rendben, hogyan történik, hogyan változik a kihasználtság. 

Bízik benne, hogy növekedni fog. Azt a döntést, hogy a járatokat hogyan változtassák meg, 

illetve szüntessék meg, ennek tudatában lesz majd érdemes meghozni. Elmondja, az 
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előterjesztésben szerepel, hogy most a hétvégén is nyitva lesznek a pénztárak, hogy minél 

többeknek lehetőségük legyen bérletet váltani. Érdeklődik, ez valóban így lesz-e, hogy most 

szombat-vasárnap is lehet bérletet váltani.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Mürkl Levente környezetvédelmi és 

városüzemeltetési irodavezető úrnak.  

 

M ü r k l  Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető elmondja, a honlapon 

a mai napon meg fog jelenni a pontos nyitvatartás. Természetesen a hosszabbított 

nyitvatartással szombaton készül majd a Volánbusz Zrt. A hosszított nyitvatartás pontosan 

szerepelni fog a honlapon, úgy emlékszik hétköznap délután 17:00 óráig lesz nyitva a pénztár 

és szombaton 8:00 – 12:00 között.  

 

M i c h l  József polgármester hozzáteszi, aki dolgozóként váltja ki, annak munkáltatói 

igazolást kell vinnie, aki pedig kistérségi vagy tatai lakhellyel rendelkezik, neki lakcímkártyát 

kell vinnie a személyigazolványa mellett. Jó szívvel biztat mindenkit, hogy minél többen 

váltsák meg az autóbuszbérletet, mert jó, ha mindig ott van a zsebben és bármikor tudnak vele 

utazni a tatai helyi járatokon.  

 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a tatai helyi közösségi közlekedés 

helyzetéről szóló tájékoztató elfogadásáról szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv 

mellékletét képező I/9-3/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

13/2024. (I.31.) határozata  

a tatai helyi közösségi közlekedés helyzetéről szóló tájékoztató elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a tatai helyi közösségi közlekedés helyzetéről 

szóló tájékoztatót elfogadja. 

  

Határidő:       azonnal  

Felelős:  Michl József polgármester 

dr. Horváth József jegyző  

 
M i c h l  József polgármester megköszöni a segítséget közszolgáltatási szakértő asszonynak.  

 

 

 

5. N A P I R E N D 

Javaslat a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodásának módosítására  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető 

 Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 
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M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, három tagönkormányzat 

megnevezése változott, ezért erről kell döntést hozniuk, miután egy nagy közösségben vannak, 

így minden egyes tagnak ezeket a változásokat mindig meg kell szavaznia. Megkérdezi, hogy 

van-e valakinek kérdése az előterjesztéshez.  

 

Kérdés nincs. Felkéri a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság elnökét, 

ismertesse, hogyan foglaltak állást a kérdésben. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke tájékoztatja a képviselő-testületet, a bizottság jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen 

szavazattal elfogadásra javasolja a döntés meghozatalát. 

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulási Megállapodás módosításáról szóló határozati javaslatot a 

jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-13/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

14/2024. (I.31.) határozata  

a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulási Megállapodás 

módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodásának módosítását az alábbiak szerint fogadja 

el: 

 

1.A Társulási Megállapodás tagi önkormányzatok címét és képviselőjét tartalmazó 

felsorolásában az alábbi önkormányzatok képviselőinek megnevezése a következők 

szerint módosul: 

 

ADONY térsége: 

Hantos Község Önkormányzat Szabadegyháza Község Önkormányzata 

képv.: Fischer József polgármester képv.: Csanádi Zoltán polgármester 

VELENCE térsége  

Pázmánd Község Önkormányzata  

képv.: Böjte Richárd polgármester  

2.A Társulási Megállapodás IV. fejezet IV/2.2. f) pontja helyébe a következő rendelkezés 

lépjen: 
f) projekt eredményeként létrejött vagyontárgyak kezelése, hasznosítása; 

 

3. A Társulási Megállapodás IV. fejezet IV/2.3. f) pontja helyébe a következő rendelkezés 

lépjen: 

f) együttműködés a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási résztevékenységet ellátó koncessziós 

társasággal, a koncesszori alvállalkozókkal; 
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4. A Társulási Megállapodás IV. fejezet IV/2.4. pont második mondata hatályát veszti. 

 

5. A Társulási Megállapodás IV. fejezet IV/3.; 3.1.; 3.2.; 4.; 5. pontjai hatályukat vesztik. 

 

6. A Társulási Megállapodás VII. fejezet VII/1.1. p) pontja helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

p) projekt eredményeként létrejött vagyontárgyak kezelésével, hasznosításával kapcsolatos 

döntések meghozatala, szerződések elfogadása, módosítása, megszüntetése. 

 

7. A Társulási Megállapodás VII. fejezet VII/3. pont első bekezdése helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

A projektek teljes körű előkészítését és lebonyolítását, valamint a projekt eredményeként 

létrejött vagyontárgyak kezelésével, hasznosításával kapcsolatos feladatokat a Projekt Iroda 

látja el. A Projekt Iroda hivatalos megnevezése: Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulás Projekt Iroda. 

 

8. A Társulási Megállapodás VII. fejezet VII/3. pont második bekezdése helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

A Projekt Iroda önálló jogi személy, az Áht. 7.§ (2) bekezdés a) pontja szerinti, a Társulás 

hulladékgazdálkodással és vagyonkezeléssel kapcsolatos feladatainak ellátását végző 

költségvetési szerv. 

 

9. A Társulási Megállapodás VII. fejezet VII/3. pont – „A projektek megvalósításával 

összefüggő feladatok” - bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

A projektek megvalósításával összefüggő tevékenységek: 

A Társulási Megállapodás IV/2.2., IV/2.3., pontjaiban meghatározott társulási feladatok 

alapján:  

 a rendszer kiépítéséhez és megvalósításához szükséges pénzügyi alapok előteremtése,  

 pályázatokhoz szükséges kedvezményezetti önrész megteremtésének szervezése, 

bonyolítása 

 a projekt kidolgozása; 

 a működtetés szervezeti, gazdasági feltételrendszerének kidolgozása; 

 projekt eredményeként létrejött vagyontárgyak kezelésével, hasznosításával 

kapcsolatos feladatok ellátása;   

 közbeszerzési pályázatok elkészítése, a pályáztatási eljárás lefolytatása; 

 szolgalmi jogok megszerzésének bonyolítása; 

 minőségbiztosítás követelményeinek érvényre juttatása; 

 szolgáltatás-értékesítési díjkalkuláció elkészítése; 

 tájékoztató, informáló lakossági fórumok szervezése, a közösségtájékoztatás 

dokumentálása; 

 pályázati részvételek szervezése (koordinálása); 

 tervezési feladatok pályáztatásának kidolgozása; 

 építési feladatok pályáztatásának kidolgozása; 

 a szükséges telekingatlanok megvásárlásának bonyolítása;  

 szakértői munka koordinálása; 

 monitoring tevékenység a projekt megvalósítása folyamán; 

 hulladékgazdálkodási rendszer fejlesztésének előkészítése, bonyolítása; 

 hulladékgyűjtő szigetek és hulladékudvarok, hulladékkezelő telepek, 

hulladékhasznosító mű építésének előkészítése, bonyolítása; 

 a meglévő hulladéklerakók rekultivációjának lebonyolítása; 
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 utógondozási feladatok előkészítése, bonyolítása; 

 együttműködés a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási résztevékenységet ellátó 

koncessziós társasággal, a koncesszori alvállalkozókkal;  

 a műszaki megvalósítás során, a nyilvánosság, mint alapelv érvényesülésének nyomon 

követése; 

 műszaki átadások-átvételek felügyelete; 

 a projekttel összefüggő egyéb felmérések, műszaki megoldások, szervezési feladatok 

koordinálása; 

 projekt megvalósítással kapcsolatos szerződések készítése, 

 megvalósult projektek fenntartási időszakát érintő feladatok ellátása 

 

10. A Társulási Megállapodás XIV. fejezet hatodik bekezdése helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

A Tagok vitás kérdéseiket elsősorban tárgyalásos úton, egymás közötti egyeztetéssel kísérlik 

meg rendezni, ennek sikertelensége esetére a Veszprémi Törvényszék kizárólagos 

illetékességének vetik alá magukat. Az egymás közötti egyeztetésekbe Tagok kötelesek 

bevonni a hulladékgazdálkodási projektek Irányító Hatóságát.  

Jelen Társulási megállapodásban nem szabályozott kérdésekben elsősorban a Mötv. és az Áht. 

az irányadó. 

 

11. A Társulási Megállapodás XIV. fejezet hetedik bekezdése hatályát veszti. 

 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 88.§ (2) 

bekezdése értelmében a Társulási Tanács által javasolt, jelen határozat 1-11. pontjában 

foglalt módosítások hatályba lépéséhez valamennyi tagönkormányzat képviselő- 

testületének minősített többséggel hozott elfogadó határozata szükséges. A Társulási 

Megállapodás módosítás hatályba lépésének napja – a módosítás valamennyi tag által 

történő elfogadása esetén- a légkésőbbi keltezésű elfogadó határozat meghozatalának 

napja. 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a I/ 9 - 13 /2024. számú előterjesztés 2. 

mellékletét képező tartalommal fogadja el a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulás egységes szerkezetű Társulási Megállapodását.  

 

Határidő:  értesítésre  2024. február 15. 

Felelős:          Michl József polgármester 

 

 

 

6. N A P I R E N D 

Az önkormányzat által kötött köznevelési szerződések, közművelődési megállapodások és 

gyermekjóléti ellátási szerződések értékelése 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Németh Mariann intézményi referens  

Meghívottak:  Borsó Tibor elnök, Magyary Zoltán Népfőiskolai Társaság 

  Hulinné Gyenizse Judit elnök, Tatai „Kenderke” Néptánc Egyesület 

  Valakovics Józsefné bölcsőde vezető, Juniorka Alapítványi Bölcsőde  
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A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 
Berczelly Attila ügyvezető, Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

Gyurkó Erzsébet elnök, Pötörke Népművészeti Egyesület 

Kovaliczky István igazgató, TIT Komárom-Esztergom Megyei Egyesülete 

Miksó Eszter óvoda igazgató, Juniorka Alapítványi Óvoda 

Pap Tibor kuratóriumi elnök, Peron Music Alapítvány  

Farkasdi Tünde, Magyary Zoltán Népfőiskolai Társaság 

Békefi-Juhász Dorottya elnökségi tag, Tatai „Kenderke” Néptánc Egyesület  

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Tisztelettel köszönti a meghívott 

vendégeiket. Megköszöni mindenkinek, aki el tudott jönni, így Berczelly Attilának, a Tatai 

Rend-ház Kft. ügyvezetőjének, Békefi-Juhász Dorottya elnökségi tagot, a Tatai „Kenderke” 

Néptánc Egyesület részéről, Kovaliczky Istvánt a TIT Komárom-Esztergom Megyei Egyesület 

elnökét, akinek ezúton is köszönik még egyszer azt a nagyszerű fejlesztést, amely a Tatai 

Csillagdában történt. Nagy örömük, hogy egy ilyen gyönyörű helyet tudtak teremteni 

tulajdonképpen közösen, mert egy kicsi része volt az önkormányzatnak is ebben ahhoz, hogy 

mindannyian az ég felé figyelhessenek és tanulhassanak a világmindenségtől minél többet. 

Köszönti Papp Tibort ,a Peron Music Alapítvány Kuratóriumának elnökét. Szívből gratulál a 

tanítványokhoz. Azért is mondja ezt most így külön, mert a napokban volt egy tanulói szép 

koncert. Külön is szeretne gratulálni és tájékoztatja képviselőtársait, mert ha jól tudja három 

versenyző, akik a Peron Musicban kezdték vagy tanulják a muzsikát, bejutottak a „Dal” című 

műsor nyilvános adásaiba. Kéri a tataiakat, hogy a „Dal” című műsor vetítésekor figyeljék a 

tatai versenyzőiket. Nagyon büszkék rá, hogy három tatai dal bekerült a műsorba. Szeretettel 

köszönti Miksó Esztert, a Juniorka Alapítvány Óvoda igazgatóját, Farkasdi Tündét, a Magyary 

Zoltán Népfőiskolai Társaság részéről, illetve Gyurkó Erzsébetet, a Pötörke Népművészeti 

Egyesület elnökét. Elmondja, köszönettel tartoznak a partnereinknek, hiszen olyan feladatokat 

látnak el, amely önkormányzati feladat és ebbe tudnak bekapcsolódni, hogy részben ők végzik 

el -,de nem helyettük, hanem közösen - azokat a tevékenységeket, amelyeket felvállaltak. Hálás 

köszönet az elmúlt időszak munkájáért. Egy nagyon komoly beszámolócsomagot olvashattak 

képviselőtársai. Megköszöni, hogy igyekezett mindenki a lehető legrészletesebben és precízen 

beszámolni a munkájáról.  Érdeklődik, van-e kérdés az előterjesztéshez, illetve van-e valaki a 

jelenlévők közül, aki szóban szeretné kiegészíteni az előterjesztést. Megadja a szót Kovaliczky 

István elnök úrnak. 

  

K o v a l i c z k y  István, a TIT Komárom-Esztergom Megyei Egyesülete igazgatója 

ismerteti, az elmúlt tizenvalahány évben nem sokszor kért szót, de most úgy érezte, hogy 

mindenképpen szemtől-szemben szeretné megköszönni a képviselő-testületnek, hogy 

támogatták a Csillagvizsgáló felépítését, megépítését, létrejöttét. Polgármester úr az előbb 

nagyon sok mindent elmondott, de kb. 2000 évvel ezelőtt egy nemes filozófus, Seneca azt 

mondta, „ha a csillagos égbolt a föld egyetlen pontjáról lenne látható, páratlan zarándokhely 

lenne”. Közösen, a hivatali dolgozók, képviselők és a TIT-es dolgozók ezt majdnem 

megvalósították, de most nem arra gondol elsősorban, hogy zarándokhely legyen, majd lehet, 

hogy azzá fog válni, hanem inkább a páratlan jelzőt szeretné kiemelni, mert ilyen intézmény, 

amely csillagászattal, tudományos dolgokkal foglalkozik Európában egészen biztos, hogy 

nincs. Ha majd sikerül körbejárni az Egyesült Államokat ott talán találnak egyet-kettőt, de nem 

biztos, hogy ilyen tárgyi műszerezettséggel, emlékekkel, illetve attrakcióval, programmal 

bárhol működne hasonló intézmény. Ezt elmondta, de az az igazi, ha a Sixtusi kápolnát, nem a 

monitoron keresztül nézik, hanem elmennek oda és megnézik, ezért arra kér mindenkit, aki 

hallja, hogy jöjjön el, saját szemével és fülével győződjön meg arról, hogy tényleg páratlan és 
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majd valamikor zarándokhely lesz. Hálásan köszöni a segítséget és szívesen látja a képviselő-

testületet bármikor derült, napnyugta utáni időszakban.  

 

M i c h l  József polgármester megköszöni a meghívást, élni fognak a lehetőséggel, a 

képviselőtársainak megpróbálnak megszervezni egy közös látogatást a Csillagdába, hogy 

Igazgató úr meg tudja mutatni, milyen szép fejlesztés történt. Érdeklődik, szeretne-e valaki 

kérdést feltenni az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester 

úrnak.  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester érdeklődik, Pap Tibor kuratóriumi elnök úrtól, mert említette 

nemrég a Debreceni Egyetemmel kapcsolatos együttműködést, hogy erről mondjon néhány 

szót, bár volt róla híradás, de hallják minél többször a tataiak, hogy mi formálódik itt Tatán a 

Peron Tehetségközpontban. 

 

P a p  Tibor, Peron Music Alapítvány kuratóriumi elnök ismerteti, ez egy másfél évre 

visszanyúló történet, amikor elindult Debrecenben a könnyűzenei oktatási intézet és elindult a 

könnyűzene egyetemi szintű oktatása, akkor megkereste a Debreceni Egyetemet azzal, hogy 

nagyon örvendetes dolog, hogy van Debrecenben egy ilyen egyetem, de mi lenne, ha itt Tatán 

is megpróbálnának ezzel valamit kezdeni, és egy kihelyezett levelező tagozatot indítani. 

Számára is meglepő módon nem utasították el azonnali hatállyal a levelét, hanem megkeresték 

és visszajeleztek, hogy eljönnének megnézni. Talán egy évvel ezelőtt voltak itt és felmérték a 

helyszínt, megnézték az infrastruktúrát, az oktatási tevékenységüket és így elindult egy 

tárgyalási folyamat, amelynek most véleménye szerint a kétharmadánál járhatnak. Arról van 

szó, hogy szeretnék, ha Tatán, itt a Rendházban lenne levelező tagozaton egyetemi szintű 

könnyűzenei képzés. Ezen dolgoznak, ezt szeretnék idehozni. Polgármester úr is ott volt, 

amikor Dr. Kapusi Kálmán intézetvezetővel beszélgettek erről. Úgy gondolja, a tárgyalásnak 

ilyen tekintetben a vége felé járnak. Nyitottak rá, de nyilván egy-két apró részletet kell még 

megbeszélni és akkor, ha minden jól megy, vagy 2024 szeptemberében vagy 2025 

szeptemberében elindulhatna Tatán egy ilyen oktatása, amelyről azt gondolja, hogy mind a 

Peron Music Alapítvány, mind Tata számára egy kiváló lehetőség lenne.  

 

M i c h l  József polgármester gratulálnak ehhez és jó szívvel támogatják, segítik az 

együttműködésben, amely nagydolog lenne valóban. A kedves jelenlevőket, televíziónézőket 

ne zavarja meg, hogy az hangzott el, hogy könnyűzenét lehet tanulni levelező tagozaton is, mert 

ez azt jelenti, hogy sok személyes konzultáció is része ennek az oktatásnak és a legfontosabb, 

hogy új tanárokat tudjanak képezni, ez lenne a legfontosabb üzenete, feladata ennek a 

képzésnek. Megköszöni, és jó munkát kívánnak hozzá.  

 

További kérdés nincs, ezért felkéri a Humán és Ügyrendi Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan 

foglaltak állást a kérdésben. 

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen szavazattal elfogadásra javasolja a szerződések, 

megállapodások értékelését a képviselő-testület számára.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

Megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak.  

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, azt szeretné kiemelni, hogy ezek az intézmények, egyesületek, alapítványok, 
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milyen széles társadalmi réteget fognak össze, hiszen a legkisebbektől a Juniorka óvoda, iskola, 

vagy a Kenderke, Pötörke egyesülettől a nagyobbakig, de egészen az idősebb korosztályokig 

nemcsak a hagyományőrzés, hanem a helyi közösség formálásában is óriási szerepet játszanak. 

A beszámolókon felül nagyon köszöni az ebben kifejtett munkájukat. Az elmúlt pénteken volt 

alkalma - köszöni a meghívást - a Peron Music Alapítványnak a féléves műsorát megnézni, 

ahol előadásokat mutattak be a fiatalok az idei tanulmányaikból. Gyakorlatilag egy egész estét 

betöltő színvonalas műsorfolyamot láthattak, akik ott voltak. Úgy gondolja, hogy nagyon 

felüdülő élmény volt nemcsak a családtagoknak, hanem minden érdeklődőnek. Az eseményen 

az egészen piciktől az idősebb korosztályig voltak előadók. Buzdít mindenkit, akinek a 

könnyűzene műfaja iránt van érzéke, vagy akár csak a kíváncsiság, akkor nyugodtan keressék 

meg a Peron Music Alapítványt. Kér mindenkit, hogy az egyesületeket, alapítványokat a 

lehetőségei szerint támogassa. Hamarosan jön az adóbevallás ideje, így az adó 1%-ával, 

felajánlásokkal lehet őket segíteni.   

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak.  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester ismerteti, összeszámolta a dokumentumok alapján, amelyet 

benyújtottak azok a szervezetek, amelyekkel közművelődési megállapodása van az 

önkormányzatnak, hogy összesen a tavalyi esztendőben hány főt értek el. Egyrészt akik ott 

tanulnak, másrészt, akik a különböző programjaikon, eseményeiken a statisztika szerint 

megjelentek. Ez a szám. Ha csak a legalacsonyabbat nézik -, mert a Kenderke Egyesület 

esetében a Tatai Sokadalom nehezen belőhető 6000-9000 fő közzé teszik -, akkor ez 26030 fő 

volt, de ha egy kicsit magasabb számot néznek, akkor azt mondhatják, hogy megközelítőleg 

30000 főt értek el. Összesen 610 különböző programot valósítottak meg, de ezek nem a napi 

nevelési-oktatási, tehetséggondozási tevékenységek, amelyet folytatnak, hanem azok a 

programok, amiket megvalósítottak. Ha ezt a két számot nézik, akkor innen érdemes vizsgálni, 

hogy az önkormányzat felelősen gazdálkodik-e, amikor ezeknek a szervezeteknek forrást 

biztosít évről-évre ahhoz, hogy végezzék tevékenységüket, hiszen arról beszélhetnek -, ahogy 

Boglári Zoltán képviselő úr is mondta -, hogy a legkisebbektől, tehát 2 éves kortól egészen az 

aggastyánokig, ha Tata lakosságát nézik, akkor nagyobb létszámot érnek el, mint a város egésze 

egy év alatt. 610 programmal járulnak hozzá ahhoz, hogy a városban élők kultúrával tudják 

tölteni a szabadidejüket, fel tudjanak töltődni és ezáltal akár a munkahelyükön, akár a 

magánéletükben jobban tudjanak teljesíteni, de legalábbis jobban érezzék magukat a bőrükben. 

Nagyon köszöni nekik, hogy ezt a munkát végzik, mert nem könnyű a helyzetük, hiszen az 

elmúlt években nagyon sok olyan körülmény volt, amely nehezítette a tevékenységüket, 

gondoljanak akár a „covid”-ra, amely lehetetlenné tette ezeknek a programoknak a 

megszervezését, akár új belépőknek a behívását. Ennek ellenére talpon maradtak és továbbra is 

folytatják azt a tevékenységet, amiért valamennyien nagyon hálásak lehetnek nekik. Azt 

kívánja, hogy a továbbiakban is hasonló szép eredményeket és sikereket érjenek el. Azt is lehet 

látni a dokumentumokból, hogy folyamatosan törekednek a megújulásra, újra és újra, évről-

évre vannak új ötleteik, amelyekkel igyekeznek a hagyomány mellett mindig az innovációt is 

belevinni a tevékenységükbe. Azért is hálás nekik, hogy nem fáradnak el, pedig egyébként a 

munkájuk meglehetősen sokat igényel, kér tőlük, hiszen azt a szabadidőt, amelyet mások ott 

töltenek el, azt ők elveszik a családjuktól, elveszik saját maguktól, de nyilván azért teszik ezt, 

mert élvezik ezt a tevékenységet, amelyet végeznek. Elhivatottak, mert hivatásuk van, nem 

pedig munkájuk, aminek nem tól-ig terjedő ideje van, hanem mindig csak eleje van, vége nincs, 

ahogy egy bölcs ember mondta, hogy így működik a munkaidő egy adott helyen.  

 

M i c h l  József polgármester megjegyzi ez a 600 egynéhány program ráadásul csak azoknak 

a szervezeteknek a programja, akiket támogatnak, mert ezenkívül még sok minden történik a 
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városban. Amikor valaki azon szomorkodik, hogy egy napra esik két program és csak az egyikre 

tud elmenni, akkor ez jusson eszébe, hogy már egy akkora város lettek, hogy sok minden 

történik. A Kultúra napi ünnepükön is több program volt egyszerre a városban és mindegyik 

sokakat vonzott és nagyon jól sikerült. 

Elmondja, amennyiben nincs kifogás egyben fognak szavazni a határozati javaslatokról, ezzel 

elfogadva a beszámolót és megköszönve a közös munkát.  

 

További hozzászólás, ellenvetés hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztés I.-VIII. 

határozati javaslatait a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-9/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

15/2024. (I.31.) határozata  

a Juniorka Alapítvány és az önkormányzat között létrejött köznevelési szerződés 

 szerinti 2023. évi beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Juniorka Alapítványi Óvoda 

beszámolóját a 2023. évi feladatellátásról. 

 

Határidő:  értesítésre: 2024. február 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

16/2024. (I.31.) határozata  

a Juniorka Alapítvány és az önkormányzat között létrejött gyermekjóléti ellátási 

szerződés szerinti 2023. évi beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Juniorka Alapítványi Bölcsőde 

beszámolóját a 2023. évi feladatellátásról. 

  

Határidő:  értesítésre: 2024. február 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

17/2024. (I.31.) határozata  

a Pötörke Népművészeti Egyesület és az önkormányzat között létrejött közművelődési 

megállapodás szerinti 2023. évi beszámoló elfogadásáról 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Pötörke Népművészeti Egyesület 

beszámolóját a 2023. évben ellátott közművelődési feladatokról és szolgáltatásokról.  

 

Határidő:  értesítésre: 2024. február 

Felelős:  Michl József polgármester 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

18/2024. (I.31.) határozata  

a TIT Komárom-Esztergom Megyei Egyesülete és az önkormányzat között létrejött 

közművelődési megállapodás szerinti 2023. évi beszámoló elfogadásáról 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a TIT Komárom-Esztergom Megyei 

Egyesület beszámolóját a 2023. évben ellátott közművelődési feladatokról és szolgáltatásokról.  

 

Határidő: értesítésre: 2024. február 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

19/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Kenderke Néptáncegyesület és az önkormányzat között létrejött közművelődési 

megállapodás szerinti 2023. évi beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Tatai Kenderke Néptáncegyesület 

beszámolóját a 2023. évben ellátott közművelődési feladatokról és szolgáltatásokról.  

 

Határidő: értesítésre: 2024. február  

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

20/2024. (I.31.) határozata  

a Magyary Zoltán Népfőiskolai Társaság és az önkormányzat között létrejött 

közművelődési megállapodás szerinti 2023. évi beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Magyary Zoltán Népfőiskolai 

Társaság beszámolóját a 2023. évben ellátott közművelődési feladatokról és szolgáltatásokról.  

 

Határidő: értesítésre: 2024. február 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

21/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. és az önkormányzat között létrejött közművelődési 

megállapodás szerinti 2023. évi beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

beszámolóját a 2023. évben ellátott közművelődési feladatokról és szolgáltatásokról.  

 

Határidő:  értesítésre: 2024. február 

Felelős:  Michl József polgármester 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

22/2024. (I.31.) határozata  

a Peron Music Foundation, Zeneműkiadó és Tehetséggondozó Alapítvány és az 

önkormányzat között létrejött közművelődési megállapodás szerinti 2023. évi beszámoló 

elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Peron Music Foundation, 

Zeneműkiadó és Tehetséggondozó Alapítvány beszámolóját a 2023. évben ellátott 

közművelődési feladatokról és szolgáltatásokról.  

 

Határidő:  értesítésre: 2024. február 

Felelős:  Michl József polgármester 

 
 

M i c h l  József polgármester megköszöni mindenkinek, és további jó munkát kíván.  

 

 

 

7. N A P I R E N D 

A Tatai Kincseskert Óvoda Szivárvány Tagintézmény feladatellátási helyének kijelölése 

Előterjesztő:     Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

  Németh Mariann intézményi referens   

 

A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 

Görözdiné Vojnits Klára, a Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója  

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Szeretettel köszönti Görözdiné 

Vojnits Klára óvodavezető asszonyt. Megköszöni a Tatai Kincseskert Óvodának azt a 

hozzáállást, amivel megértették ezt az adódó nehézséget, amiből a lehetőségük lett. A 

Kincseskert Óvodát az elmúlt esztendőben egy plusz felújítással próbálták továbbszépíteni, 

javítani az állapotát. Ennek a munkának a részletei még nem fejeződtek be, jelenleg is van még 

olyan feladat, amelyet el kell végezniük, így a padozatcsere történik most meg. Azt kérte 

Óvodavezető asszonytól, hogy valamilyen más módon oldják meg azoknak a kisgyerekeknek 

az elhelyezését, akik még nem kerültek ki az óvodából -, mert tavaly volt egy csoport, aki már 

kikerült - és akik jönnének a Kincseskert Óvoda Szivárvány Tagintézményébe, azoknak 

ajánlják fel, hogy nyugodtan döntsék el, hogy másik óvodába mennek vagy a Kincseskert 

anyaintézményébe. Az a középső csoport, akik együtt voltak már több mint egy éve, nekik azt 

ajánlották fel, hogy együtt maradhatnak és a Fürdő utcai intézményükben lévő éppen üresen 

álló csoportszobát biztosítani tudták számukra. A kedves szülőknek szeretné megköszönni 

nagyon a hozzáállását, mert rugalmasan, értve ezt a helyzetet, mindenki adta ehhez magát. 

Szeretné megköszönni az óvoda vezetésnek és a munkatársaknak is az együttműködést, illetve 

a Kertvárosi Óvoda Fürdő Utcai Néphagyományőrző Tagintézménye dolgozóinak is köszöni, 

hogy ők befogadták a Szivárvány csoportot. Tájékoztatja képviselőtársait, hogy a korábban 

általa elmondottak szerint folyik az előkészület. Jelenleg az EGYMI intézményével tárgyalnak, 

amely a Reformátusok Gyógypedagógiai Módszertani Intézetét jelenti. A velük való 

tárgyalások ott tartanak, hogy nagyon komoly érdeklődést mutatnak aziránt, hogy a Szivárvány 

Óvodából egy speciális óvodát hozzanak létre és ők működtessék, üzemeltessék. Ezzel 

párhuzamosan egyébként maga az EGYMI-nek a munkaközössége is egy új helyszínre költözne 

át a Rendházból a bíróság épületében lévő üres önkormányzati irodákba. Mellette ott van a 
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Szivárvány Óvoda, szinte szomszédos épület, tehát egy nagyon jó, új együttműködés 

születhetne ebből, illetve a városnak egy egészen új speciális óvodája, ami nagyon jó lenne. 

Ebben az esetben, ezt az óvodát nem az önkormányzatnak kellene fenntartania, hanem ilyen 

értelembe az új fenntartó fenntartásába kerülne. A mostani előterjesztés arról szól, hogy a 

feladat-ellátási hely átmeneti kijelölését kérte Óvodavezető asszonytól, tehát arról kell 

dönteniük, hogy egyetértenek azzal, hogy a Kertvárosi Óvoda Fürdő Utcai Néphagyományőrző 

Tagintézményében legyen elhelyezve ez a csoport és az ottani közösséghez kapcsolódva 

dolgozhasson. Érdeklődik, van-e kérdés az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Kérdés nincs, ezért felkéri a Humán és Ügyrendi Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan 

foglaltak állást a kérdésben. 

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen szavazattal elfogadásra javasolja a döntés meghozatalát a 

képviselő-testület számára.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, nem tudja, hogy részt vettek-e képviselőtársai, amikor a 

Polgármester úr tavaly összehívott egy kibővített intézményvezetői értekezletet, ahol azok az 

intézmények is részt vettek, akik nem az önkormányzat fenntartásában dolgoznak. 

Polgármester úr is jelezte, amely nem kifejezetten a napirendhez tartozik, de benne van az 

anyagban, a Szivárvány Óvoda helyzetének az ügye. Ezen a kibővített intézményvezetői 

értekezleten kért szót, és az esélyegyenlőségi programjukról beszélt. Kérte az 

intézményvezetőket, hogy segítsék ennek a programnak a végrehajtását. Úgy gondolja, 

gondolják végig azt a lehetőséget, amikor a Szivárvány Óvodáról beszélnek, mert a járási 

szakszolgálat vezetője arra hívta fel a figyelmet, hogy az integráltan nevelhető sajátos nevelési 

igényű gyerekeknek az ellátásában lehetne előrelépni abban, hogy csoportbontásokat, tehát 

olyan kis csoportokat hozzanak létre, amelyek biztosítják az együttnevelést. Egy gondja van a 

Polgármester úr által felvetett történettel, hogy éppen az együttnevelés, az integráltan nevelés 

kérdése az, amely a leginkább problémát okoz a városban, a város környékén kevésbé, mint a 

sajátos, speciális intézményben nevelt gyerekek ellátásának az ügye. Azt lenne jó elérni, hogy 

minél korábban megszülessenek a szakszolgálati döntések és minél korábban, akár a korai 

fejlesztés, és a bölcsődei vonalon is már előre tudjanak lépni, hiszen van ebben egyfajta 

intézményi lehetőségük most az újhegyi bölcsőde kapcsán is. Arra hívná fel a figyelmet, mert 

nem biztos, hogy ez a legjobb megoldás, tehát érdemes lenne végigjárni ezt a történetet is.  

 

M i c h l  József polgármester elmondja, nem tudja, hogy mindent jól értett-e Képviselő úr 

gondolatmenetében, de a lényeg, hogy továbbra is minden egyes kisgyermekről, akinek az 

óvodai elhelyezésében a szülők úgy érzik, hogy nehézség van, vagy az óvoda munkatársai 

jelzik, hogy egy ilyen vizsgálatot meg kell ejteni, amennyiben az integrálható csoportba, vagyis 

óvodában való nevelését a vizsgálati eredmény nem kifogásolja, vagy nem jelez külön, abban 

az esetben továbbra is a szülő hozhatja az óvodáikba ugyanúgy a kisgyermeket, de akinél ennél 

súlyosabb a helyzet, ott azt tudják biztosítani, hogy nem kell Kömlődre vagy Komáromba 

elvinni a kisgyereket, hanem itt Tatán tudják nevelésbe fogni. Azzal, hogy egy nem állami, 

hanem egy magánintézmény, egy egyházi intézmény lesz az, amely mellett ha döntenek, akkor 

az egyfajta rugalmasságot, plusz rugalmasságot is jelent, tehát, amikor a szülő kéri, hogy neki 

az a biztosabb, ha egy ilyen jellegű csoportba járhat a gyermeke, akkor az segítséget adhat. 

Azért is örül a felvetésnek, mert ezt a részét is meg kell köszönniük a munkatársaiknak, hogy 
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elérték azt, hogy minden óvodában van gyógypedagógus - van ahol főállásban, van ahol több 

intézményt lát el egy gyógypedagógus -, akinek nemcsak az a dolga, hogy a kisgyerekkel 

foglalkozzon, hanem a munkatársakat is folyamatosan tudja felkészíteni az újabb helyzetre. Azt 

is hozzá kell tenni, hogy van olyan kisgyerek, akire egyszerre hárman vigyáznak, amely felhívja 

rá a figyelmüket, hogy ezzel nagyon komolyan kell foglalkozniuk. Jó szívvel foglalkozik vele 

a 3 óvó néni vagy 2 óvó néni plusz a dada, vagy egy óvó néni plusz két dada, de oda kell 

figyelniük arra, hogy a lehető legmagasabb színvonalon tudjanak valóban segíteni. A legjobb 

az integráció, de annak vannak lépcsőfokai is, tehát lehet, hogy olyan módon lehet ezt elérni, 

hogy előtte egy másik fajta közösségben kicsit nagyobb vagy gyorsabb ütemben tudnak 

segíteni. A korai fejlesztésnél maximálisan egyetért, hogy azért mindent meg kell tenniük, ezért 

a bölcsődékben is erre nagy hangsúlyt fektetnek, és ez jól működik ott hála Istennek. Köszöni 

a felvetést. Megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak.  

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke megjegyzi, egy nagyon ikonikus, gyakorlatilag történelmi épületről van szó, hiszen még 

Tóváros község vásárolta meg 1898-ban az épületet és 1912-ben nyitotta meg a kapuit.  Számos 

tatai generáció kezdte ott a pályafutását. 2012-ben volt 100 éves, most 112 éves az épület. Bízik 

benne, hogy ezzel a formálódó együttműködéssel sikerül továbbműködtetni és továbbra is a 

kisgyermekek szolgálatában áll majd ez az ikonikus és mondhatni családias intézmény. Ha 

ilyen speciális nevelésű kisgyermekek kapnak ott helyett, akkor talán még fontosabb a családias 

jelleg, hiszen eddig is két csoport működött benne, így ez a forma tartható és nekik talán jobb 

is, ha nem nagy közösségben vannak, hanem kisebb családias légkör veszi őket körbe. Bízik 

majd a tárgyalások sikerében.  

 

M i c h l  József polgármester további hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatai 

Kincseskert Óvoda Szivárvány Tagintézmény feladatellátási helyének kijelöléséről szóló 

határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-7/2024. számú előterjesztés szerinti 

tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

23/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Kincseskert Óvoda Szivárvány Tagintézmény feladatellátási helyének kijelölése 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tatai Kincseskert Óvoda Szivárvány 

Tagintézmény feladatellátási helyeként a Tatai Kertvárosi Óvoda Fürdő Utcai 

Néphagyományőrző Tagintézménynek helyet adó 2890 Tata, Fürdő utca 11. szám alatti 

ingatlant jelöli ki. 

 

Határidő:    értesítésre: 2024. február 

Felelős:       Michl József polgármester 

 
 

M i c h l  József polgármester megköszöni Óvodavezető asszonynak az együttműködést és a 

segítséget, a további türelmüket is kérve, szeretné, hogy a megszokott, nagyon szép, magas 

színvonalban folytassák a munkát. Úgy gondolja, itt a napirendnél érdemes megemlíteni, mert 

külön, már nem lesz róla szó, de a tegnapi nappal minden óvodai munkatársuk megkapta azt a 

tájékoztató levelet, amiben a béremeléséről tájékoztatták. Tájékoztatja képviselőtársait, hogy 

15% alatt nincs senkinek béremelkedése, de a nagy többségnek a 30% körüli béremeléséről 
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küldtek tájékoztatót. Az óvodavezetőik esetében is 15% fölött van mindenkinek az 

összbéremelkedése, mert a mostani béremelés az alapbér emelésére vonatkozott és a kiegészítő, 

egyéb címen járó juttatások emelkedése is megtörtént, így tud átlagban 15% felett lenni 

mindenkinek a bére. Nagyon jó munkát kívánnak nekik. 

 

 

 

8. N A P I R E N D 

A tatai 3. és 5. számú fogorvosi körzet további működtetése 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

  Ősz Tibor intézményi referens 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, Wiszt Márta, a Wiszt 

Dent Kft. ügyvezetője levélben jelezte, hogy a 3. és 5. fogorvosi körzetben 2024. január  

1-jétől változás történik. A 3. körzetbe visszatért a praxisjoggal rendelkező Dr. Keresztes 

Beatrix Ildikó doktornő, így megszűnt a tartós helyettesítés. Az 5. körzetben 2024. január  

1-jétől Dr. Lizanecz-Kovács Zsófia szülési szabadságra ment és a visszatéréséig tartós 

helyettesítéssel, heti 20 órában biztosítják a betegek folyamatos ellátását. A tartós helyettesítést 

heti 3 napon 6-6 órában Dr. Farkas Emília, heti 2 napon 1-1 órában Dr. Keresztes Beatrix Ildikó 

látja el. Érdeklődik, van-e kérdés az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Kérdés nincs, ezért felkéri a Humán és Ügyrendi Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan 

foglaltak állást a kérdésben. 

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 8 tagja, egyhangú 8 igen szavazattal elfogadásra javasolja mindkét határozati 

javaslatot a képviselő-testület számára.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz.  

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztés I.-II. határozati javaslatait a 

jegyzőkönyv mellékletét képező I/9-8/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

24/2024. (I.31.) határozata  

a tatai 3. számú fogorvosi körzet tartós helyettesítési rendje megszűnésének 

tudomásulvételéről 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a fogorvosi alapellátást biztosító Wiszt Dent Kft. 

kérésére tudomásul veszi, hogy a tatai 3. számú fogorvosi körzetben 2024. január 1-jétől 

megszűnt a tartós helyettesítés és a betegeket a körzetben praxisjoggal rendelkező Dr. Keresztes 

Beatrix Ildikó látja el a következők szerint: 
 

Hétfő: 12:00-18:00 

Kedd: 12:00-18:00 

Szerda: 12:00-18:00 
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Csütörtök:   8:00-14:00 

Péntek:   8:00-14:00 

 

Határidő: értesítésre: 2024. február 15. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

25/2024. (I.31.) határozata  

a tatai 5. számú fogorvosi körzet tartós helyettesítési rendjének tudomásulvételéről 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a fogorvosi alapellátást biztosító Wiszt Dent Kft. 

kérésére tudomásul veszi, hogy a tatai 5. számú fogorvosi körzetben 2024. január 1-jétől tartós 

helyettesítéssel Dr. Farkas Emília (orvosi pecsétszám: 36601) fogszakorvos heti 3 napon, 18 

órában, Dr. Keresztes Beatrix Ildikó pedig heti két napon 1-1 órában látja el a betegeket a 

következők szerint: 

 

Hétfő: 11:00-12:00 (Dr. Keresztes Beatrix Ildikó) 

Kedd: 09:00-15:00 (Dr. Farkas Emília) 

Szerda: 11:00-12:00 (Dr. Keresztes Beatrix Ildikó) 

Csütörtök: 09:00-15:00 (Dr. Farkas Emília) 

Péntek: 09:00-15:00 (Dr. Farkas Emília) 
 

Határidő: értesítésre: 2024. február 15. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

  

9. N A P I R E N D 

A Tata 4018/3 helyrajzi számú – természetben a Tata, Fáklya utca melletti – névtelen magánút 

elnevezésének kezdeményezése 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, az a javaslatuk az ott 

élőkkel közösen, hogy ezt a magánutat Kökény utcának nevezzék el a jövőben. Erről szól az 

előterjesztés. Érdeklődik, van-e kérdés az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Kérdés nincs, ezért felkéri a Humán és Ügyrendi Bizottság elnökét, ismertesse, hogyan 

foglaltak állást a kérdésben. 

 

dr. V a r g a  András képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, a bizottság 

jelenlévő 9 tagja, egyhangú 9 igen szavazattal elfogadásra javasolja az elnevezés 

kezdeményezését a képviselő-testület számára.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kíván-e valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. 

Megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak.  

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, magával az elnevezéssel, főleg erdészként semmilyen kifogása nincsen.  
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Tekintve azt, hogy hamarosan közelednek az önkormányzati választások, így már csak új 

utcanevet lehet adni, de a meglévőt nem lehet módosítani, ezért felhívja a figyelmet, illetve 

megragadja az alkalmat, hogy elmondja, még mindig vannak Tatán olyan utcanevek - 

örökségük az elmúlt rendszerből -, amelyeknek igazából vagy nincs köze Tatához, vagy nem 

éltek itt ezek az emberek. Reméli, hogy majd eljön az az idő, amikor ezeket az utcaneveket is 

tudják majd módosítani, mert vannak olyan személyek, akik viszont Tatához kötődnek és az 

események is itt zajlottak, ilyen például IV. Károly. Volt hozzá kapcsolódóan utca kettő is 

Tatán. Bízik benne, hogy majd ezeket az utcaneveket vissza tudják hozni, akár utcanév 

változtatással, akár új utcanév elnevezéssel.  

 

M i c h l  József polgármester további hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tata 

4018/3 helyrajzi számú - természetben a Tata, Fáklya utca melletti – névtelen magánút Kökény 

utcaként történő elnevezéséről szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező  

I/9-12/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének   

26/2024. (I.31.) határozata  

a Tata 4018/3 helyrajzi számú - természetben a Tata, Fáklya utca melletti – névtelen 

magánút Kökény utcaként történő elnevezéséről 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

1. a Tata 4018/3 helyrajzi számú magánutat Kökény utcaként nevezi el, 

2. felkéri a Polgármestert, hogy az elnevezés ingatlan-nyilvántartásban történő rögzítésével 

kapcsolatos intézkedéseket tegye meg.  
 

Határidő:  2024. február 29. 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

 

10. N A P I R E N D 

Tata Város Ifjúsági stratégiája 

Előterjesztő:  Rigó Balázs alpolgármester 

Előadó:   Cserteg István ifjúsági referens 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, az előterjesztés első 

olvasata volt már a képviselő-testület előtt. Egy nagyon komoly, nagyon részletes, sok 

mindenre adatokkal kitérő komplex anyagot kaptak Alpolgármester úrtól, aki az előterjesztője 

a napirendnek. Érdeklődik, kívánja-e szóban kiegészíteni az előterjesztést.  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, mindenképpen szeretné kiegészíteni az anyagot. 

Egyrészt köszöni mindenkinek, aki a munkának az elkészítésében részt vállalt. Valóban egy 

nagyon komoly adatgyűjtésen alapul az előterjesztés. Ami a változás az első olvasathoz képest 

egyrészt, hogy kiegészült a dokumentum egy rövid előzmény résszel, amely taglalja a város 

elköteleződését ebben a témában. Éppen az idén 20 éve, hogy Tata először ifjúsági koncepciót 

alkotott, amelyet folyamatosan igyekeznek ezen a téren fenntartani, illetve előrelépni a már 

elért eredményekhez képest. Ezen kívül a korábbiakhoz viszonyítva 14 jogi dokumentumban a 
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stratégia kapcsolódási pontjainak azonosítása történt meg. Ez részint összefügg a következő 

napirendi ponttal, az Európai Ifjúsági Fővárosa pályázattal, hiszen ott egy alapvető 

követelmény az általuk meghatározott, összesen 26 különböző európai uniós ifjúságpolitikai 

eszközt tartalmazó csomag alapján, hogy megjelenjenek a legfontosabb jogszabályi, stratégiai 

hivatkozások, amelyek az európai szintre, illetve akár a nemzetközi szintű az Egyesült 

Nemzetek Szervezetének a dokumentumaira vonatkoznak. Ezért volt szükség ezeknek az 

alaposabb áttekintésére és beépítésére a stratégiába. Ezen kívül részint a pályázathoz 

kapcsolódóan, részint a beérkezett visszajelzések alapján néhány intézkedési javaslattal is 

kiegészítették a stratégiát. Ezek közé tartozik a közösségi terek fejlesztésénél, hogy az 

akadálymentesítés, ahol még nem történt meg felül kell vizsgálni, hol van az, ahol már ez 

megvalósult és hol van az, ahol nem, illetve készíteni kell egy tervet, hogy megtörténhessenek 

a szükséges beavatkozások. Nagyon fontos, hogy a korábbiakban az önkormányzat működése 

ezen a téren - ez nem értékítélet, csak egy megállapítás - szolgáltatásközpontú volt, tehát 

különféle lehetőségeket, szolgáltatásokat igyekezett biztosítani a fiatalok számára. Ezen az úton 

halad tovább ez a stratégia is, amelyet az európai uniós elvárásoknak is megfelelve ki kell 

egészíteniük egy olyan lábbal, amely viszont a bevonásra törekszik, az inklúzióra, hogy minél 

jobban a fiatalok tulajdonképpeni öntevékenységét próbálja meg előmozdítani. Ezért helyeztek 

el olyan intézkedéseket a stratégiában, mint amely például elősegítheti a helyi civil szervezetek 

munkájába való bekapcsolódásukat. Szeretnének ebben a tekintetben egy együttműködést 

kialakítani velük, akár gyakornoki programot létrehozni a 15-29 éves fiatalok számára, ahol a 

civil szervezeteknél tevékenységet végezhetnek. Jó lenne elérni azt, hogy a civil szervezetek 

tagsága is bővülne ilyen korú fiatalokkal, sőt azt is szeretnék a megállapodásban rögzíteni, hogy 

a vezetőségükbe is lehetőség szerint bekerüljenek, vagy hozzanak létre ifjúsági tagozatot a 

szervezetükön belül. Ez nekik is az érdekük, hiszen a jövőbeni fennmaradásukat szolgálhatja, 

ha biztosítják maguk számára az utánpótlást. Szintén nagyon fontos, hogy az európai uniós 

ifjúságpolitikai dokumentumok támogatják és előnyben részesítik - itt szintén nem értékítéletről 

van szó - a formális tanulási keretek mellett az úgynevezett nem formális és informális tanulás 

lehetőségét. Ezt próbálná például egy ilyen gyakornoki program is elősegíteni, hiszen ott nem 

egy iskolai intézményrendszer keretei között zajlik egy oktatás, hanem tapasztalati úton 

szereznek készségeket, ismereteket a fiatalok. Nagyon nagy hangsúlyt helyeznek az európai 

uniós dokumentumok az önkéntességre. Ez szintén az inkluzív szemlélettel van 

összefüggésben, ezért építettek be a stratégiába olyan intézkedést, hogy az eddig meglévő, az 

iskolai közösségi szolgálathoz kapcsolódó lehetőségen túl -, mert eddig volt iskolai közösségi 

szolgálattal kapcsolatos börze, amely szintén egyedülálló és nem tud róla, hogy lenne ilyen más 

településen, de ettől még lehet, hogy létezik - szeretnének egy olyat is létrehozni, amely nem 

csak az iskolai intézményi keretek között tanuló fiatalok számára, hanem teljesen nyitottan, 

akár a 18 éven felüli fiatalok számára is lehetőséget, alkalmat kínál arra, hogy 

megismerkedjenek a helyben működő szervezetekkel és ott akár önkéntes munkát tudjanak 

vállalni. Ehhez kapcsolódna az a szándékuk is, hogy mind a befogadó szervezetek számára 

képzést biztosítsanak -, hiszen nem lehet csak úgy minden előfeltétel nélkül fiatalokat fogadni 

egy szervezetnél -, mind a fiatalok számára is képzést biztosítsanak, mert aki például még 

korábban végzett az iskolában, annak nem volt része iskolai közösségi szolgálatban, tehát nem 

biztos, hogy tudja, hogy egy önkéntesre milyen feladatok várnak. Ezt szolgálná az is, hogy 

lehetőség szerint alkalmassá és képessé tegyék a fiatalokat arra, hogy a későbbiekben akár ők 

maguk is alakítsanak civil szervezetet, ez a gyakornoki programmal is összefügg, hiszen ott 

megismerik, hogy mi ennek a módja, hogyan működik egy ilyen. Jó lenne elérni, hogy még 

több, akár fiatalok által létrehozott civil szervezet működjön a városban. Az európai stratégiák, 

dokumentumok szintén nagy figyelmet szentelnek a digitális kompetenciák fejlesztésére. Itt 

részint a részvételi szempontú fejlesztésre is gondolnak, tehát a fiatalok ezeket az eszközöket 

használják, így a bevonásuk akár a döntéshozatalba vagy az előkészítésbe, tervezésbe, a 



31 

tervezés folyamatába ezeken az eszközökön keresztül is megvalósulhat. Emellett természetesen 

figyelmet szentelnek a képernyőfüggőségre, hiszen a felmérésből is kiderült, hogy ettől maguk 

is tartanak és sok időt is töltenek, több mint 3 órát naponta az önbevallásuk szerint. Egy 

szakértővel is beszélgetett és inkább ennek a duplája, tehát 6 óra képernyőidő van a valóságban, 

amely rengeteg. Az ezzel kapcsolatos képzést, illetve az álhírek és az őket érő különböző, ezen 

keresztül érkező negatív hatásokkal kapcsolatos felkészítést is szeretnék számukra lehetővé 

tenni. Itt megragadnák az alkalmat arra is, hogy a generációk közötti együttműködés, 

tudásátadás is meg tudjon valósulni. Erre már van is jó gyakorlat a városban, hiszen a Magyary 

Zoltán Népfőiskolai Társaság folytat ilyen tevékenységet. A fiatalok jobban át tudják adni 

ezeket az ismereteket, akár az idősebbeknek, hiszen napi szinten gyakorolják ezen eszközök 

használatát. Nagyon fontos szintén az európai dokumentumokban a különböző új, innovatív 

bevonási és részvételi formák azonosítása és kidolgozása. Az európai dokumentumoknál az 

ifjúsági munkára vonatkozó alapdokumentum is kimondja, hogy ezeket mindig lépcsőzetesen 

szükséges bevezetni, tehát először fel kell tárni a jó gyakorlatokat, azt követően ki kell ezeket 

próbálni, és amelyek beválnak, azokat kell adaptálni, használni helyi szinten. Emiatt javaslatot 

tesznek arra, hogy ezeket először találják meg, próbálják ki, akár kísérleti jelleggel kisebb 

körben, és utána, amelyek beválnak, azokat ültessék át a gyakorlatba szélesebb körben, majd 

utána újra és újra értékelni szükséges ezeket, hogy valóban működnek-e, de lehetőséget kell 

teremteniük arra, hogy ilyeneket is tudjanak hasznosítani. Még egy új pont került be szintén az 

európai dimenzió miatt, hiszen elvárás az Európai Ifjúsági Főváros pályázatban, hogy a helyi 

fiatalokat bekapcsolják az úgynevezett Európai Ifjúsági párbeszédnek a folyamatába. 18 

hónapig tartó ciklusai vannak ennek a párbeszédnek, mindig egy megadott témakörben. A 

jelenlegi 2024-ben fog véget érni és éppen a magyar uniós elnökség idejére esik majd annak az 

Európai Ifjúsági Fórumnak az ideje, amelyet itt fognak Magyarországon tartani, ahol 

összegyűjtik a helyi szintről, regionális szintről érkezett különböző észrevételeket, javaslatokat. 

A nemzeti munkacsoportok ezeket a fórum elé tárják, majd minden ciklus végén születik egy 

záródokumentum arra vonatkozóan, hogy milyen javaslataik, kéréseik, szándékaik vannak a 

fiataloknak az adott ciklusban meghirdetett problématerületen. Ezért szeretnék a nemzeti 

munkacsoporttal felvenni a kapcsolatot, bekapcsolni a helyi fiatalokat is a párbeszéd 

folyamatába. Lényeges szempont az úgynevezett strukturált párbeszédnek a folyamata, amely 

folyamatszerűen valósul meg. Szeretnék, ha részt tudnának venni tatai fiatalok ezen az ifjúsági 

fórumon, illetve az évente megrendezésre kerülő európai ifjúsági eseményen is. Ezekkel 

egészült ki a korábbiakhoz képest a stratégia. A célkitűzéseiben és eszközrendszerében 

egyébként nem változott. Ezek a módosítások elsősorban azért voltak szükségesek, hogy meg 

tudjanak felelni azoknak az elvárásoknak, amelyeket az általa említett európai ifjúságpolitikai 

eszközök, dokumentumok támasztanak.  

 

M i c h l  József polgármester elmondja, Cserteg István ifjúsági referens úrnak is szeretné 

megköszönni az együttműködést és a segítségét ebben a munkában. Érdeklődik, van-e kérdés, 

hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Robozné Schőnfeld Zsuzsanna 

képviselő asszonynak.  

 

R o b o z n é  Schőnfeld Zsuzsanna képviselő elmondja, inkább hozzászólása lenne. Olvasták 

ebben a stratégiában és valóban ez a teljes anyagrész egy óriási területet foglal át. Volt egy 

olyan alpontja a gyerekek ifjúság demokráciára nevelésében, hogy találkozók szervezése 

politikusokkal, ezzel kicsit közelebb hozza azt az életet, vagy feladathalmazt, amivel egyből a 

politikusnak vagy egy képviselőnek találkoznia kell. Ezt nagyon jónak találja. Volt egy 

kezdeményezésük anno, a Gyerekbarát Program, amely most folytatódik, tehát az ifjúság minél 

nagyobb körű bevonása a közéletbe és most már látják ennek az eredményét, hiszen egyre 

többet mozognak a fiatalok Tata városában. Ezt nagyon támogatja és valószínűleg őket is 



32 

jobban fogják érdekelni a városi ügyeknek a folyamodványai, folyamatai, ha ebben ők is 

részesek. Szívesen látná őket itt a képviselő-testületi ülésen is a tapasztalatszerzés témakörében. 

Azt gondolja, hogy így tudják őket egy kicsit abba is benevelni, vagy arra is ránevelni, mivel 

itt nemcsak ülnek és nemcsak tárgyalnak, hanem a feladatköreik is sokrétűek, talán ezzel is 

érdemes őket megismertetni, hátha a távolabbi céljaik között nekik is szerepelni fog, hogy a 

közéleti demokráciában hogyan tudnák aktívan segíteni a képviselő-testületet is.  

 

M i c h l  József polgármester megköszöni Rigó Balázs alpolgármester úrnak ezt a nem kevés 

munkát, amivel a munkatársakkal közösen összeállították ezt az anyagot.   

 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tata Város Ifjúsági Stratégiájának 

elfogadásáról szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező, I/9-16/2024. számú 

előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

27/2024. (I.31.) határozata  

Tata Város Ifjúsági Stratégiájának elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete I/9-16/2024. előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal Tata Város Ifjúsági Stratégiáját elfogadja.  

 

Határidő: azonnal 

 

 

 

11.  N A P I R E N D 

Az „Európa Ifjúsági Fővárosa - Tata 2027.” pályázat koncepcióterve 

Előterjesztő:  Rigó Balázs alpolgármester 

Előadó:   Cserteg István ifjúsági referens 
 

Meghívottak:  Ködmön Kristóf diákpolgármester 

   Lőrincz Anita, a Pro Dotis Egyesület elnöke 

   dr. Cseh Georgina, a Városkapu Zrt. vezérigazgatója 

   Ditzendyné Frank Mariann, a HROD Kft. ügyvezetője 

 

A napirend tárgyalásán meghívottként jelen van: 

Berczelly Attila, a Rend-ház Kft. ügyvezetője 

Kelemen Anna, volt diákpolgármester, a Magyar Ifjúsági Konferencia munkatársa 

Szénási Edina, Te Vagy Önmagad Legjobb Verziója (TVÖLV) Egyesület elnöke 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, azért szükséges ezt a 

döntést meghozniuk, hogy betudják nyújtani ezt a pályázatot. A decemberi képviselő-testületi 

ülésen már adtak egy rövid tájékoztatást erről a pályázatról. Az elkészült koncepciótervet most 

tudják bemutatni képviselőtársainak. Tisztelettel köszönti azon vendégeiket, akik ennek a 

napirendnek a tárgyalására érkeztek, így Szénási Edinát egy új, nagyon kedves nevű egyesület, 

a Te Vagy Önmagad Legjobb Verziója Egyesület képviseletében. Korábban talán volt is kérdés, 

hogy ők mivel foglalkoznak, és most jelen van a képviselőjük is. Berczelly Attillát, a Rend-ház 
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Kft. ügyvezetőjét ennél a napirendnél is köszönti, illetve Kelemen Annát, aki korábban 

diákpolgármesterük volt és most a Magyar Ifjúsági Konferencia munkatársa. Nagyon örülnek, 

hogy Anna továbbra is figyelemmel követi a tatai eseményeket és most is itt van. Györök Dóra 

éppen a hivatalban gyakornokoskodik, így örülnek, hogy fiatalok jelen vannak a fiatalokról 

szóló napirend tárgyalásánál. A többiek iskolában vannak, ezért nem tudtak mindenkit 

meghívni a napirendhez. Ezt az előterjesztést is Rigó Balázs alpolgármester úr készítette, 

megadja neki a szót a napirendi pont kiegészítésére.  

 

R i g ó  Balázs alpolgármester elmondja, van itt is egy-két dolog, amelyet el szeretne mondani. 

Nem írtak bele ebbe a dokumentumba egy részletes programtervet, de ez tudatos volt a 

részükről, tekintettel arra, hogy ez nyilvánosságra kerül és miután 2024. február 13. a benyújtási 

határidő, nem szeretnék egyenlőre „lelőni a poént”. A részletes programtervről annyit tud 

elmondani, hogy jelezve van már a koncepció oldaláról, hogy három gondolat köré próbálják 

felépíteni nemcsak az éves, 2027-es, hanem az addig eltelő időszaknak a programját és 

természetesen az utána lévő 5 évnek is, hiszen arra is reflektálni kell a koncepciótervben. Ezek 

közül az első, hogy „Légy részese!” vagy „Vonódj be”, ez a „Get involved” angolul, amely 

kapcsolódik egyébként az Európai Ifjúsági Stratégiának az első célkitűzéséhez, a „bevonni” 

célkitűzéshez. Itt az lenne a szándékuk, hogy olyan programokon vegyenek részt a fiatalok, 

amelyekben bekapcsolódhatnak a város életébe. Úgy fogalmazták meg, hogy „Csatlakozz egy 

már létező közösséghez vagy kezdeményezéshez!”, illetve „Hozd létre a saját közösségedet, 

kezdeményezésedet!”. Ez összhangban van a stratégia kiegészítéseivel, amelyeket említett, 

tehát ennek a bevonó, inkluzív szemléletnek a további fejlesztését szolgálja. Itt szeretnének 

több olyan programot megvalósítani, amely erre lehetőséget kínál nemcsak helyi, hanem akár 

a testvérvárosaikból érkező fiatalok számára is. A következő gondolatuk, amelyet felvázoltak 

ez a „Get to thinking”, vagyis „Gondolkodj!”. Az Európai Ifjúsági Stratégiában ezt az 

„összekapcsolni” célkitűzéssel fűzték össze, hiszen itt azt fogalmazták meg, hogy „Találj ki 

valamint!”, „Vess fel egy problémát!”. Nagyon lényeges, hogy ott már tulajdonképpen a 

problémafelvetés pillanatában bekapcsolják a fiatalokat a város életébe, tehát nemcsak az 

előkészítés, a konkrét tervezés, hanem már a problémafelvetés pillanatában. Az „Oszd meg 

másokkal!” nagyon lényeges, mert így valósul meg az összekapcsolás, vitázz, érvelj, keress 

alternatívát és találd meg a kompromisszumot ennek a folyamatnak a végén. Erre is olyan 

programelemeket szeretnének elhelyezni a programban, amely elősegítheti, hogy ezek 

megvalósuljanak. A harmadik a „Get started” vagyis „Vágj bele!”. Ez a „felhatalmazni” európai 

uniós stratégiai célkitűzéssel függ össze, készíts tervet, szerezz hozzá támogatókat, pályázz, 

valósítsd meg az elképzelésed és értékeld az eredményeket. Az lenne a szándékuk, hogy ebben 

a tekintetben ilyen programelemek valósuljanak meg. Ez érintheti például az önkormányzat 

költségvetését is, akár az alapoknál meghatározhatják, hogy bizonyos százalékban ifjúsági célú 

15-29 éves korosztályt megszólító, bevonó tevékenységet kell megvalósítania. A 2027-es évre 

kifejezetten elő is írhatják azt, hogy csak ilyet lehet, hiszen 2027-ben ide szeretnék hozni ezt a 

programsorozatot. Úgy gondolja, hogy érdekeltek a helyi civil szervezetek abban, hogy ezt a 

korosztályt minél jobban meg tudják szólítani, de akár azt is elképzelhetőnek tartja, hogy az 

úgynevezett közösségi költségvetésnek a első pilotját fiatalokkal csinálják meg, így a 

költségvetés bizonyos hányadát, egy kicsi részét, odaadják nekik, hogy arra ötleteket, 

javaslatokat fogalmazzanak meg és ez alapján nyilván a szakértők, illetve a képviselő-testület 

eldönti, hogy melyek valósulhatnak meg és ők maguk szavazhatnak egyébként a felmerülő 

lehetőség közül. Ez nagyon lényeges, hogy őket felhatalmazzák arra, hogy döntést hozzanak, 

hiszen az Európai Unióban van egy olyan folyamat az Európai Ifjúsági Fórum részéről, hogy 

érdemes-e ezt végiggondolni, hogy 16 éves korra levigyék-e a szavazás jogosultságát. Ezt lehet 

ilyen módokon tesztelni, hogy lehetőséget adnak például 16 éves kortól már, hogy ilyen 

helyzetekben döntéseket hozzanak, saját maguk által vagy a kortársaik által felvetett 
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lehetőségekről, megoldásokról. Nagyon lényeges, hogy fontos szerepet szánnak a városban 

lévő sportolási lehetőségeknek, hiszen ahogy a felmérésekből is kiderült, a fiatalok 

elsődlegesen a sport, sportolási lehetőségek miatt tartják a városukat alkalmasnak erre a címre. 

A másik, amelyet említettek, a környezet és a környezettudatosság. Ezért ez a két elem nagyon 

hangsúlyosan fog megjelenni a programban. A sport programoknál is a bevonás jelszavához 

tudnak kapcsolódni, mert nagyon sok különleges sportág van a városukban, amelyek nem 

általánosak, akár Európa-szerte sem. Gondol itt akár az izlandi lovasokra vagy a „Beach 

Sprint”-re vagy éppen a „Teqball”-ra, amelyek olyan sportágak, amik még gyerekcipőben 

vannak, vagy legalábbis az útjuk elején járnak. Itt is lehetőség van arra, hogy új lehetőségeket 

ismertessenek meg a fiatalokkal és akár ezeket kipróbálva bekapcsolódjanak. Egy harmadik 

láb, amely nagyon lényeges, a fogyatékkal élők bevonása. Nagyon fontos az esélyegyenlőség 

biztosítása nemcsak a fogyatékkal élők, hanem az európai uniós nyelven „különböző hátterű 

fiatalok”, például akár a valamilyen szociális hátránnyal rendelkező fiatalok számára. 

Szeretnének kifejezetten őket megszólító programokat, illetve minden programnál lehetővé 

kívánják tenni, hogy ők valamennyien részt tudjanak venni ezeken az eseményeken. Ezt részint 

biztosítja az ingyenességét ezeknek a programoknak, másrészről abban segítséget szeretnének 

kérni majd a szakemberektől, hogy a fogyatékkal élők is a lehető legtöbb ilyen programba minél 

inkább be tudjanak kapcsolódni. Nyilván majd a részletes programterv kidolgozásakor válik 

egyértelművé, hogy ez milyen formában, milyen akár humánerőforrás bevonásával lehetséges. 

Néhány szót mondana a költségekről, amelyek ehhez a programhoz kapcsolódnak. Az 

elsődleges cél, hogy a városban működő intézményeknek, cégeknek a működési keretei között 

valósuljanak meg ezek a programok, illetve a most tárgyalt közművelődési megállapodásban 

velük együttműködő partnerek révén valósuljanak meg. Külső szereplők bevonására csak a 

legritkább esetben törekednének, ez is biztosítaná egyrészt azt, ahogy a pályázatuk 

célkitűzésében megfogalmazták, hogy szeretnék fenntartható módon megvalósítani ezt a 

programot gazdasági értelemben is, másfelől van jelenleg egy elbírálás alatt álló TOP Plusz-os 

pályázatuk, amelybe ezeket a programelemeket részint már szerepeltették, tehát az ott 

rendelkezésre álló kb. 15-20 M Ft biztosíthat erre lehetőséget. Ezt arányosan úgy osztották el, 

hogy a 2027-es évre jusson a legtöbb ebből a pénzből, de már lehetővé tegye az előző években 

is a felkészülést. Emellett természetesen számítanak arra, amennyiben komolyan vehető módon 

szerepelnek ebben a versenyben - például bejutnak a legjobbak közé -, akkor kormányzati 

támogatást is kaphassanak hozzá. Ezt szolgálja, hogy 2024. február 7-én ellátogat Tatára a 

fiatalokért felelős helyettes államtitkár, tehát ezen az úton is rajta vannak, és természetesen 

számítanak, akár a helyi vállalkozók, cégek, magánszemélyek támogatására is, de szeretnének 

nagyobb vállalatokat is megkeresni. A tegnapi napon például a MOL egyik tehetséggondozó 

programja kapcsán merült fel ennek a lehetősége, illetve a sport kapcsán a sportszövetségekkel 

is tárgyalásokat folytatnának, ezeket is elkezdték már. Igyekeznek arra is lehetőséget teremteni, 

hogy külső forrást is be tudjanak vonni. Arányaiban úgy látják, ha ebből 40%-ot a város tud 

vállalni, akkor a maradék részt kell összerakni gyakorlatilag kormányzati, illetve külsős 

forrásokból.  
 

M i c h l  József polgármester megköszöni Alpolgármester úrnak a szóbeli kiegészítést. 

Érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Boglári 

Zoltán képviselő. elnök úrnak. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke úgy gondolja, Rigó Balázs alpolgármester úr által elmondottak alapján minden esélyük 

megvan ahhoz, hogy sikeres legyen ez a pályázat, mind a külső, mind a belső városi 

erőforrásaikat tekintve. Az jutott eszébe, de már a megbeszélésen is említettem, amikor az ezzel 

kapcsolatos tájékoztató volt, hogy milyen jó lenne, ha például a logó pályázatba -, mert nyilván 
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egy logó is kell majd ehhez - bevonnák a helyi iskolákat, például a Talentum Iskolát. Akár zenét 

is szerezhetnének ennek a pályázatnak, arra ott vannak a Peron Music Alapítványnál tanulók. 

Egy ilyen víziója van, de reméli, hogy nemcsak vízió marad, hanem megvalósulás lesz. 

Megköszöni Alpolgármester úrnak és annak a team-nek, aki ezen a pályázaton dolgozik ezt az 

alapos előkészítő munkát. A többi már nem csak rajtuk múlik, de meglátják.  

 

M i c h l  József polgármester megköszöni a precíz, pontos előkészítést. Indítsák el, aztán 

meglátják, hogy az európai döntéshozók is támogatják-e, hogy Tata legyen 2027-ben az Európa 

Ifjúsági Fővárosa. Kéri, szavazzanak a pályázat beadásáról.  

 

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az „Európa Ifjúsági Fővárosa - Tata 

2027.” pályázat koncepciótervének elfogadásáról szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv 

mellékletét képező I/9-17/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

28/2024. (I.31.) határozata  

az „Európa Ifjúsági Fővárosa - Tata 2027.” pályázat koncepciótervének elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
 

1. elfogadja az „Európa Ifjúsági Fővárosa - Tata 2027.” pályázat koncepciótervét, és 

kifejezi azon szándékát, hogy Tata Város Önkormányzata részt vegyen az Európai 

Ifjúsági Fórum által az „Európa Ifjúsági Fővárosa 2027” cím elnyerésére kiírt 

pályázaton, 
 

2. felhatalmazza a Polgármestert a pályázati szándékról szóló nyilatkozat aláírására és a 

jelentkezéshez szükséges dokumentum, az ún. Concept Note benyújtására azzal, hogy 

az feleljen meg az európai ifjúsági irányelvekkel való kapcsolódásnak, 
 

3.  a Concept Note benyújtásához szükséges 300 euró jelentkezési díj fedezetét Tata Város 

Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló 27/2023. (XII. 21.) önkormányzati 

rendelete 5. melléklet Gyermek-és ifjúságügy költségvetési sor terhére biztosítja. 
 

Határidő: 2024. január 31. 

Felelős: Michl József polgármester 

 
M i c h l  József polgármester jó munkát kíván a közösségüknek.  

 

 

 

12. N A P I R E N D 

Tájékoztató az Európai Uniós pályázatokról és a Magyar Kormány által biztosított 

támogatásokról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető 
 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Érdeklődik, van-e kérdés, az 

előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  
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G e r é b i  Ákos képviselő elmondja, két kérdése lenne. Az egyik, hogy szerepel az 

előterjesztésben a Tata város csapadékvíz elvezetésének fejlesztése II. üteme programban a II. 

János Pál térnek egy vízelvezető burkolattal való lefedése. Nagyon régen húzódó probléma ez 

ott az úttal, mindennel együtt. Korábban azt mondták, hogy igazán azért nem akarnak egy olyan 

megoldást tenni, hogy szabványos parkolókat alakítsanak ki, mert akkor azt a potenciált 

elveszik, amit ez jelent. Azt írja az előterjesztő, hogy belefér, érdeklődik, milyen megoldás 

lenne a vízáteresztő réteggel lefedett rész. A másik ehhez kapcsolódóan egy általános kérdés 

lenne. A TOP Plusz pályázatokban rendszeres közreműködő a Komárom-Esztergom Megyei 

Területfejlesztési Kft., aki a beruházásnak, illetve támogatásnak az 5-7%-át használja fel. A 

kérdése arra vonatkozik, hogy mit csinál a Komárom-Esztergom Megyei Területfejlesztési Kft. 

ezekben a pályázatokban.  

 

M i c h l  József polgármester felkéri Lakos Zsuzsanna irodavezető asszonyt, hogy válaszoljon 

a kérdésekre, aztán majd kiegészíti a válaszát.  

 

L a k o s  Zsuzsanna városfejlesztési és projekt irodavezető ismerteti a TOP Plusz 

pályázatban úgynevezett „Ecogreen”- burkolatot tervez Tata Város Önkormányzata ezen a 

téren elhelyezni. Ez egy meglehetősen új technológia, amely jól működik már több helyen. Ez 

a burkolat egyben csapadékvíz elvezetés is, ezért szeretnék ezt a burkolatot ezen a téren 

elhelyezni. Erre az önkormányzat egy kérelmet nyújtott be a közreműködő szervezethez és az 

egyeztetések után ezt a közreműködő szervezet elfogadta, így most már a tervezés ezzel a 

burkolattal valósulhat meg. Ez tulajdonképpen egy zöldfelület jellegű burkolat, amelybe bejut 

a csapadékvíz és ezen keresztül elszivárog. Sokkal jobb felületet biztosít a parkolás céljára és 

azért volt az egyeztetés, mert az eredeti burkolat visszaépítése is lehetséges a pályázatban, 

azonban ezzel a burkolattal egy kicsit jobban ki tudják jelölni a parkolókat és a csapadékvizet 

elszivárogtatják a meglévő területen. A másik kérdés a Komárom-Esztergom Megyei 

Területfejlesztési Kft. szerepe, amely a Komárom-Esztergom Vármegyei Önkormányzat egy 

cége. Ez a cég arra alakult jó pár évvel ezelőtt, hogy segítse a megyében lévő európai uniós 

pályázatok megvalósítását és elszámolását. Tata Város Önkormányzata TOP Plusz-os 

projektjeiben több esetben konzorciumi tag a Komárom-Esztergom Megyei Területfejlesztési 

Kft. A pályázat előkészítésében, illetve az elszámolásban, beszámolók benyújtásában, illetve 

az iroda által előkészített anyagokat rögzítik az úgynevezett EPTK-felületen. A kötelező 

nyilvánosság biztosításában játszanak még szerepet és bizonyos szemléletformálási 

tevékenységeket végeznek. Az előterjesztéshez csatolt 1. számú beszámolóban van egy oszlop 

a táblázat végén, amelyben szerepel ennek a cégnek a részvétele és a részvételi aránya.  

 

M i c h l  József polgármester érdeklődik, kielégítő volt-e a válasz. Mindig gyanúsan néznek 

az ilyen önkormányzati cégekre, de a Megyei Önkormányzatnak ez az egy cége van. Maga is 

bizalmatlan volt először, de nagyon pozitív vélemény alakult ki a magas szakmai segítés 

megvalósítása miatt. Dr. Juhász János, a kft. vezetője, nagyon magas színvonalon tudja segíteni 

szakmailag azt a törekvésüket, hogy a lehető legjobb pályázataik készüljenek el. Több esetben 

olyan feladatot vett le a vállukról, amelyet lényegesen nehezebb lett volna megoldani, részben 

a létszámuk kicsisége miatt, másrészt a vármegyének részben a kapcsolati tőkéje, részben pedig 

az ilyen értelmű szakértelme okán. Hálás érte és teljesen szabadon döntenek abban, hogy 

melyik pályázatnál javasolják, hogy vonják be őket, így minden pályázatban nincsenek benne, 

de amelyiknél úgy ítélik meg, hogy jól jön az a segítség, amelyet ők tudnak adni, akkor 

bevonják őket ebbe a tevékenységükbe. Még egy pályázatra szeretne kitérni. A legutóbb is 

adtak tájékoztatást arról, hogy a TOP-os kerékpárút és körforgalom építési pályázatuk 

megvalósítása elindult, vagyis sikerült kiválasztaniuk a kivitelezőt a közbeszerzés folyamán. 

Ennek a közbeszerzésnek az ellenőrzése történik most. A mai napig nem kaptak még sajnos 
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visszajelzést, és csak néhány napjuk van, hogy ezt leellenőrizzék. Egy hónapja ott áll a döntésük 

és nagyon reméli, hogy most már a téli szünet és a karácsony elmúltával valóban megkapják 

végre a visszajelzést, hogy a közbeszerzési döntést aláírhassák, és a szerződést megköthessék a 

kivitelezővel. Amint ez megtörténik, az úttervet készítik már, hogy milyen módon tudják, bár 

nem lesz egyszerű mutatvány az Új út - Fényes fasor - Oroszlányi út kereszteződésénél az 

építkezést lefolytatniuk. Várhatóan minimum 2 hónapos sűrű elterelésekkel járó tevékenység 

kezdődik el, tehát nem tudnak minden irányból minden irányba továbbra is majd átjutást 

biztosítani, így egy kicsi kellemetlensége lesz a tataiaknak, illetve az arra közlekedőknek, de 

mindez pont azért, hogy utána lényegesen gyorsabb legyen az áthaladás a körforgalmon. Vele 

párhuzamosan épül a kerékpárút is a Fényes fasor felé szinte a Nepomuki Szent János szobortól 

indítva, illetve már a Bartók Béla út, tehát a Tópart összekötése a Fényes fasori Berta-malomnál 

véget érő kerékpárúttal. Ennek a folyamata remélhetőleg hamarosan elindul és akkor erről 

külön is be tudnak számolni képviselőtársainak. Megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök 

úrnak. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, tóvárosi körzetét 7 pályázat is érintette és érinti valamilyen módon. Ebből 4 

már be is fejeződött. A Harangláb - Agostyánt összekötő kerékpárút, az Angolkertben a Jenő-

malom és az egykori Kristály Strand környezetének a megújulása. Most fejeződik be a Magyary 

Zoltán Tudásközpontnak az épülete, illetve az Ady Endre utca egy szakaszának a megújulása. 

3 pályázat kezdeti szakaszban van, amelyeket remél, hogy hamarosan elindulhatnak. Az egyik 

az Újvilág utca csapadékvíz elvezetésével kapcsolatos, aztán a belterületi kerékpárutakkal 

kapcsolatosan az Alkotmány utcát érintve, illetve a Tópart utcának a környékét, valamint még 

kiemeli az Esterházy örökséggel kapcsolatos pályázatot, amely a Műromok, Török mecset 

környezetének a rendbetétele. Megköszöni mindazoknak a munkáját, akik ezekben a 

pályázatokban közreműködnek, így ezáltal is szépülhet Tóvárosnak a környezete.  

 

M i c h l  József polgármester megköszöni Elnök úrnak, képviselő úrnak a felvetést. Annyival 

egészítené ki, hogy a legfrissebb információja -, ha minden igaz -, akkor februárban döntés 

születik ezekben az interreg-es pályázatokban, de mivel elég nagy számban érkeztek be ilyen 

pályázatok, tehát jóval túllőtték a pályázók a keretösszeget, ezért nagy izgalommal várják, hogy 

az általuk benyújtott több pályázatból lesz-e olyan, amelyiket a végén elnyerik. Nagyon jó 

lenne, ha legalább egy pályázat ebből sikeres lenne.   

  

További hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az európai uniós pályázatokról és a 

Magyar Kormány által biztosított támogatásokról szóló beszámoló elfogadásáról szóló 

határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező, I/9-14/2024. számú előterjesztés 

szerinti tartalommal,  

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

29/2024. (I.31.) határozata  

az Európai Uniós pályázatokról és a Magyar Kormány által biztosított támogatásokról 

szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja az aktuális pályázatok 

megvalósulásáról szóló I/9-14/2024. sz. előterjesztésben foglaltakat. 
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13. N A P I R E N D 

Tájékoztatás a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek és 

egyéb rendszeres adatok értékelése alapján, továbbá egyéb aktuális vízgazdálkodási 

eseményekről  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető 

Tóth Mária városüzemeltetési referens 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Megköszöni itt is a munkatársainak 

a napirend elkészítését. Arról a jó hírről számolhat be, hogy 2023-ban a meteorológiai központ 

jelzése szerint 801 mm csapadék esett a városban. A mezőgazdasági mérők ennél 30-40 cm-rel 

magasabbról számolnak be, mert ez függ, hogy helyenként kinek hol van éppen a mérője és ott 

milyen intenzitással esett az eső bizonyos időszakokban. Ettől függenek ezek az eltérések, de a 

lényeg, hogy mindenki 800 mm, tehát 80 cm felett mérte a tavalyi eső mennyiségét. A karsztba 

való beszivárgását is láthatták és az előterjesztés is tartalmazza, hogy folyamatosan emelkedik, 

így ennek következtében a karsztrendszerük is telítődik és emelkedik a forrásvizeiknek a 

szintje. Érdeklődik, van-e kérdés az előterjesztéshez. Megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, 

elnök úrnak. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, a 2. és 3. ábra a vízszintváltozásokkal kapcsolatos. Nem találta az anyagban 

a Tükör-forrásnak a kútját. Látja, hogy több is szerepel benne a Bláthy, Penny, Keszthelyi kb. 

10 darab. Érdeklődik, a Tükör-forrásé miért nincs benne.  

 

M i c h l  József polgármester elmondja, az nem ott szerepel. Nemrég megmérték hárman is a 

vízszintet, de megadja a szót Tóth Mária városüzemeltetési referensnek a válaszadásra.  

 

T ó t h  Mária városüzemeltetési referens ismerteti, az anyagban szerepel, hogy kézi mérést 

végeztek el. A Tükör Barlang maga azért nincs benne a monitoring rendszerben, mert a Duna-

Ipoly Nemzeti Park kezelésébe tartozik, viszont lehetőséget biztosítottak arra, hogy a 

rácsfedlapon keresztül kézi vízszintméréseket tudjanak végezni. Oda mérőműszert vagy egyéb 

dolgokat nem lehetett beépíteni, ezért nem szerepel ebben az anyagban külön a térképi 

megjelenítésben. 

 

M i c h l  József polgármester elmondja, a kis felvezetőjében már részben említette, illetve a 

napokban adtak róla hírt, hogy mintegy 40 cm-rel emelkedett az elmúlt hetekben ennek a 

forrásnak a vízszintje. A Tükör-forrás az, amelyről folyamatosan úgy beszéltek, hogy nagyon 

kicsi az esélye, hogy megszólaljon, de aztán mégis megszólalt. Szerencsére addigra a 

pályázatnak köszönhetően rendbe is tették. A balti szinthez mérten ez az egyik legmagasabb 

forrásuk, de az angolkerti források eleve a legmagasabb ponton vannak a városban, bár érdekes 

módon az ember azt gondolná, hogy vannak ennél földrajzilag magasabb pontjai a forrásaiknak. 

Ha megszólal és van benne kifolyóvíz, akkor nagyon örvendeznek. Remélik, hogy hamarosan 

megélik ezt. Jó esély van erre is, de az, hogy ez mindig egyforma, nagy hozamú forrása lesz a 

városnak, azt nehéz ilyen formában megjósolni, ennek kicsi az esélye. Érdeklődik, kíván-e 

valaki hozzászólni a napirendi ponthoz. Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak. 

 

G e r é b i  Ákos képviselő megköszöni az előterjesztést, mert érdekes ezeket folyamatosan 

tanulmányozni. Két-három felvetése lenne ennek kapcsán. Az egyik, hogy elkészült most már 

lassan egy éves csúszással, de hála Istennek elkészült a KEHOP 1.1.0-15-2017. pályázat. Ez 

egy 400 M Ft-os pályázat volt az Országos Vízügyi Főigazgatóság gesztorságában, amely a 
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Dunántúli-középhegység karsztvíz állapotának a felmérését tartalmazta. Számára egy picit 

csalódás az ügy, mert arra számított, hogy ebben a pályázati keretben a karsztvíz hasznosításnak 

a további ügyei is felszínre kerülnek. Azért hozta ezt szóba, mert érdemes lenne egy kicsit 

közelebb menni ehhez a pályázati anyaghoz. Egy széles, nagy halmazú pályázati anyag érhető 

el az Országos Vízügyi Főigazgatóság honlapján is. Tata kiemelt szerepet játszott ebben a 

pályázatban és több felvetés is van benne. Alapvetően a visszatérő forrásokra koncentrál, de 

szerencsére a megállapításai között az is szerepel, hogy tekintve a vízmérlegeket, a várható 

hozamokat, a tatai forrásokba azonnali beavatkozásra nincs szükség. Van néhány érdekes 

felvetés benne, amelyet úgy gondol, hogy érdemes lenne körbejárni olyan szempontból is hogy 

megnézzék akár középtávon is, hogy a város a saját forrásai kapcsán a pályázatból mit tud 

hasznosítani ezekből a tanulmányokból, illetve milyen felkészülés kell számukra, hogy ezeket 

kezelni tudják. Az egy szerencsés jó hír, hogy a csapadékügyek, a karsztbeszivárgás kapcsán 

megállt az a fajta csökkenés, amely 2018-2022 között tapasztalható volt. Többféle elemzés is 

szerepel ebben a pályázati anyagban, ebben tulajdonképpen az az érdekes, hogy hosszútávra 

egy emelkedő vízszintet jelöl, jellemez a kft., amely alapvetően a szakmai ügyeket terjesztette.  

Számára kérdéses és ez egy érdekes történet a térségi vízkiemeléseknek az ügyei. Elindult 

egyfajta potenciális növekedés, illetőleg ezen a vízgyűjtőterületen két nagy, közel 60 Mrd Ft-

os beruházás volt, ebből a nagyobb Tatabányát érinti, a vízaknákat, -tározókat, összekötő 

vezetékeket és a Tata-Komárom vízvezetéknek a megépítése, amely nyilvánvaló módon 

részben az Ipari Parkot, részben, hogy tatai és oroszlányi új vezeték épül a tatabányai beruházás 

kapcsán. Nem gondolja azt, ha az állam egy ilyen nagy összeget fordít a vízi közművek 

fejlesztésre, hogy ennek a kihasználását a karsztvíz kiemelésnek a növelését nem fogja maga 

után vonni ez a történet. Úgy gondolja, szükséges lenne ezt a problémakört is a felszínen tartani. 

Nem tudja, hogy képviselőtársai közül kinek volt módja vagy értesült-e egyáltalán arról, mert 

Tatabánya Megyei Jogú Város Közgyűlése a műfaját tekintve inkább egy közmeghallgatást, 

egy nyitott rendkívüli testületi ülést tartott az ivóvizük védelme, a Tatai-medence ivóvíz 

készletének állapota és felhasználása kapcsán. Nem szívesen mond véleményt egy 

társönkormányzat működéséről, de meglepte az a felkészületlenség, ami a Megyei Jogú Város 

Önkormányzata részéről volt a téma kapcsán. Az egyik hozzászóló felvetette és teljesen igaza 

volt, hogy vajon miért most kerül napirendre ez a történet, miközben tudják azt, hogy a 

komáromi vízvezetéknek a 1050/2020. (II.18.) kormányhatározata 2020-ban született, illetve a 

másik fél évvel később a tatabányai fejlesztéshez 2021 nyarán, tehát jó néhány év eltelt azóta. 

Véleménye szerint talán nem lenne érdemtelen végiggondolniuk a tatai, tatabányai, oroszlányi, 

komáromi önkormányzatoknak az együttműködését ennek a problémának a kezelésében. Már 

csak azért is, hiszen a megyei jogú város súlyánál fogva is, illetve tulajdonosként is szerepelt a 

Vízműben, tehát nyilván nem lehet a megyei jogú várost kihagyni ebből a történetből. Érdemes 

lenne ezt végiggondolni, hogy ezen a területen is előbbre tudjanak menni.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Rigó Balázs alpolgármester úrnak. 

 

R i g ó  Balázs alpolgármester megköszöni Mürkl Levente irodavezető úrnak és Tóth Mária 

városüzemeltetési referensnek, hogy részt vettek a hivatal részéről azon a programon, amelyet 

Gerébi Ákos képviselő úr említett, tekintettel arra, hogy ez egy szakmai jellegű rendezvény 

volt, ezért az önkormányzatot a munkatársaik képviselték a hivatal részéről, illetve Musicz 

László, az Által-ér Szövetség szakmai igazgatója volt jelen. Beszámolt róla a Tatai Televízió 

is, hogy volt ez az esemény, tehát értesülhettek róla, illetve a városi honlapon is közzétették a 

meghívót, annak megfelelően, amelyet kért tőlük Szücsné Posztovics Ilona polgármester 

asszony. Úgy gondolja, aki figyelemmel követte az eseményeket, az értesülhetett erről. 

Hozzáfűzi a Gerébi Ákos képviselő úr által elmondottakhoz, valamint az eseményen 

elhangzottakhoz, hogy a Polgármester asszony -, ha már Tatabánya és Tata közötti valamiféle 
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kommunikációról van szó - a hivatalos Facebook-oldalán közölte, hogy ezekből az 

előadásokból egyértelművé vált, hogy Tatabánya ivóvízellátását nem fenyegeti veszély. Ez 

nyilván ebben az esetben Tatára is értendő, tehát itt szeretné leszögezni Polgármester asszony 

közlése alapján, hogy Tata ivóvízellátását sem fenyegeti semmiféle veszély. Nagyon lényeges 

az a megállapítása is a bejegyzésének, mert gyakorlatilag az is megállapítást nyert, hogy a 

jelenlegi vízkivétel nem közelíti meg azt az értéket, amelynél a múltban megkezdődött a 

karsztvízszint süllyedése. Ezt nagyon fontos szintén leszögezni, mert sokszor találkozik azzal 

a téves és hamis információval, hogy a tatai források vízszintje azért csökken, mert jelenleg 

elviszik a vizeket ebből a városból. De ez nem igaz. Ezt az is megerősíti, amelyet dr. Ballabás 

Gábor az előadásában külön kiemelt, hogy Tata Város Önkormányzata azokat a lépéseket 

megtette, amelyek akkor szükségesek voltak ahhoz, hogy a Fényes I-es kút rákötése ne 

valósulhasson meg a Tata és Komárom között létesülő vezetékre. Ebből következik, hogy Tata 

ivóvízellátását sem fenyegeti veszély és a jelenlegi vízkitermelés nem közelíti meg azt a 

mértéket, amely korábban a karsztvízszint süllyedést okozta. Ez látható a mostani beszámolóból 

is, hiszen az elmúlt évben jelentősebb, de nemcsak a csapadék mennyisége volt nagyobb, hanem 

az időbeli eloszlása is, mert az őszi-téli időszakra jóval több csapadék jutott, mint a megelőző 

években. Így a beszivárgás mértéke is sokkal nagyobb volt, amely a bázisértékhez képest nem 

volt nehéz, mert 2022-ben nagyjából 0 közeli volt ez az érték, de még ez is az év vége környéki 

három hétben ezt a 40 cm plusz vízszintemelkedés tudta hozni. A jelenlegi viszonyok között 

jelentősen, a legnagyobb mértékben ez befolyásolja a karsztvízszint alakulását a városban, tehát 

a klimatikus viszonyok és a csapadékviszonyoknak az alakulása. Természetesen ez nem jelenti 

azt, hogy a város továbbra is ne figyelne oda erre, ezért van, hogy teljes körű adatszolgáltatást 

nyújtó monitoring hálózatot működtet a városban, illetve, hogy elkészíti - jelenleg folyamatban 

van - a település vízgazdálkodási tervét és ezért van talán az is, hogy éppen a héten pénteken a 

Ramsari Egyezmény Magyar Bizottsága itt tartja az országos ülését a vizes élőhelyek 

világnapján. 2024. február 15-én a Fenntartható Városok Szervezete és minisztériumi 

együttműködés alapján országszerte megvalósuló program kapcsán a városfejlesztési témában 

Tatát kérték fel, hogy a települési vízgazdálkodással kapcsolatos ülését itt tarthassa meg, mert 

úgy tűnik, hogy országosan úgy látják, hogy itt ezen a téren mintaértékű tevékenység zajlik.  

 

M i c h l  József polgármester megadja a szót Boglári Zoltán képviselő, elnök úrnak. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, örül, hogy Gerébi Ákos képviselő úr megerősítette, hogy finoman szólva sem 

voltak a helyzet magaslatán a baloldali vezetésben, bár nem mondja, hogy többségi, de a 

baloldali városvezetők. Végignézte ezt a fórumot vagy nyilvános ülést, és voltak a szervezésnek 

is hiányosságai, például a napirendek kiosztásánál nem volt fénymásolójuk, illetve végül, 

amikor elfogadták a határozati javaslatot, egyedül Polgármester asszony tartózkodott, pedig ő 

vezette fel az egész témát, ezt sem értette teljesen.  

 

M i c h l  József polgármester hozzáteszi, ebből is látszik, hogy van értelme foglalkozni ezzel 

a kérdéssel, amelyet itt Tatán már régóta megtesznek és remélik, hogy ez kapós lesz és mások 

is ilyen mélységig foglalkoznak folyamatosan a településüknek az ilyen jellegű gondjaival. 

Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő megjegyzi, hogy világos legyen, a hozzászólása arra irányult, hogy 

folyamatosan foglalkozni kell vele és amikor a környezetében működő városok 

önkormányzataival e téren történő együttműködésről beszélt, akkor alapvetően erre gondolt. 

Úgy gondolja, az önkormányzat anyagaiból folyamatosan kiderül, illetve abból a pályázatból, 

amiről beszélt, és amely elkészült, világosan kiderül, hogy az ivóvízellátás, az egészséges 
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vízellátás prioritást jelent nemcsak a Tatai-medencében, hanem az egész középhegység 

karsztvidékén, amely 13.000 km2-ű, tehát egy nagy területnek az egészséges ivóvízellátása. 

Látják, hogy pozitív fejlemények is vannak a történetben, de ezzel együtt is azt gondolja, hogy 

nagyon nagy figyelmet kell fordítani arra, hogy az ipari, mezőgazdasági célú vízfelhasználás 

hogyan alakul, hiszen ez az, amelyet az ember befolyásolni tud, az összes többi az sajnos 

természeti adottság. Boglári Zoltán képviselő úr felvetéséhez hozzáteszi, hogy nem szívesen 

minősítette, de ténylegesen volt egyfajta felkészülésbeli különbség, viszont a Fidesz frakció 

részéről is volt hasonló, csak egy kérdést említene, hogy mennyire felkészültek, tehát nemcsak 

a baloldali képviselőkre igaz ez a történet. Volt egy kérdés, amely arról szólt, hogy a Tata-

Komárom vízvezetéknek a kétoldalú betáplálása hogyan működik, miközben pontosan lehet 

tudni, hogy nem erről szól a történet, hiszen az Ipari Parknak a betáplálásáról volt szó, tehát 

nem pártfüggő volt a megjegyzése.  

 

M i c h l  József polgármester  egyetért Gerébi Ákossal. Elmondja, az lesz a kérése még a 

munkatársai felé, mert beszélgettek arról, hogy egyrészt a szennyvíz témával egészítik ki 

folyamatosan az előterjesztésüket. Egy jó hír, amely még ide kapcsolódik, hogy megvan a 

vízjogi engedélyük mind a két újhegyi utcára, tehát el tudják kezdeni az ivóvízfejlesztést az 

Újhegyben a IX. és X. dűlőben, amely már régóta várat magára. Köszöni ebben is a hosszú 

előkészítést. A külső munkatársuk miatt egy kicsit hosszabb lett ez a történet, mint szerették 

volna, de legalább ide is eljutottak. Az a közös gondolkodás, amelyet Gerébi Ákos képviselő 

úr is felvetett, természetesen bármikor állnak a rendelkezésre. A Vízműben nincsen 

tulajdonjoguk, de Tatabányának van 8% tulajdonjoga, így ennek kapcsán ott van minden 

döntésben, tehát nem tudják megkerülni. Ez az önkormányzaton kívülálló dolog, de abból a 

szempontból szintén a felvetés kapcsán jutott eszébe, erről is már korábban beszéltek és az a 

kérése, hogy a következő előterjesztésbe tegyék bele, mérjék fel, hogy a város három nagy ipari 

területén, tehát a Szomódi, Agostyáni úti, illetve a Déli Ipari Parkban az ivóvíz felhasználásnak 

a mértéke mekkora. Erről az Ipari Parkot működtető cégnek is vannak pontos számadatai, 

illetve megkérik az adatokat a cégektől, akinél ez nem titkos, de ha valami miatt nem akarja 

kiadni ezzel nem tudnak mit csinálni. Jó lenne látni, hogy a szociális vízfelhasználáson túl az 

ipari tevékenységhez mennyi vizet használnak fel. A tudomása szerint nagyon alacsony Tatán 

ez az adat. Megadja a szót Tóth Mária városüzemeltetési referensnek. 

 

T ó t h  Mária városüzemeltetési referens elmondja, a tavalyi és tavaly előtti évre 

vonatkozóan is készült egy ilyen kigyűjtés. A tatai hálózatba betáplált vízmennyiségnek 

összesen a 3%-a a két Ipari Park vízfelhasználása. Ezt aktualizálni fogják, de még nem tudott a 

Vízmű ehhez adatokat adni, viszont amint megvannak az adatok, ezt aktualizálni fogják. Egy 

kiegészítést tenne a Dunántúli-középhegységi projekthez kapcsolódóan. Egy nagyon komoly 

projektnek indult, de sajnos pont olyan időszakban zárult le, 2018-ban az addigi adatokkal, 

amikor elkezdődött a klímaváltozás, és nagyon sok változás történt, nem volt olyan szintű 

vízszintemelkedés, visszatöltődés, szárazság, intenzív csapadékok, amelyek nem szivárogtak 

be. Maga a projekt sajnos ott zárult le, hogy alapvetően a jövőre vonatkozóan nem túl sok 

konzekvenciát lehet levonni, ugyanis a régi meteorológiai klimatikus modellekkel és a régi 

felszín alatti áramlástani modellekkel számoltak, amelyek az elmúlt 100 év adatait priorizálták. 

Sajnos most tapasztalják, akár a Meteorológiai Szolgálatnál, illetve bárhol, hogy ezek nem 

jönnek össze. Mohácsiné Simon Gabriella is beszélt erről ezen a tatabányai közgyűlésen. Ez itt 

lezárult és alapvetően nem tudnak sokat hasznosítani belőle. Mondhatják azt, hogy ez a 

monitoring rendszerük, amelyet üzemeltetnek sokkal frappánsabb és jobb eredményeket hoz 

ki, mert az a modell nem használható már a jelenlegi klimatikus körülmények között.  
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M i c h l  József polgármester további hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a felszín 

alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek és egyéb rendszeres adatok 

értékeléséről szóló tájékoztatóról szóló határozati javaslatot a jegyzőkönyv mellékletét képező, 

I/9-10/2024. számú előterjesztés szerinti tartalommal, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

30/2024. (I.31.) határozata  

a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek és egyéb 

rendszeres adatok értékeléséről szóló tájékoztatóról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja I/9 - 10/2024 számú előterjesztésben 

foglalt, a felszín alatti és felszíni vizek aktuális állapotáról, a monitoring rendszerek és egyéb 

rendszeres adatok értékeléséről szóló tájékoztatást. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  Michl József polgármester 

dr. Horváth József jegyző  

 

 

 

14. N A P I R E N D 

Beszámoló a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, valamint a két 

ülés között történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

 

M i c h l  József polgármester ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, 22 döntést kell 

meghozniuk. Az a kérése képviselőtársaihoz, hogy a XII. határozati javaslatot vegyék ki, mert 

arról nem kér most szavazást, ezt egy másik alkalommal kell megtárgyalniuk. Az összes 

többiről és a ma kiosztottról kéri a döntésüket. Érdeklődik, van-e kérdés, hozzászólás az 

előterjesztéshez. Amennyiben nincs ellenvetés, egyben fognak szavazni a 21 határozati 

javaslatról, ugyanis a XII. határozatról nem születik döntés.   

 

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv mellékletét képező 

 I/9-2/2024. számú előterjesztés megküldött I.-XI., és XIII.-XXI., valamint a kiosztott 

kiegészítés szerinti határozati javaslatot, 

 

mellyel a képviselő-testület jelenlévő 9 tagja egyhangú, 9 igen szavazattal egyetért és a  

következő határozatokat hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

31/2024. (I.31.) határozata  

a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 

között történt fontosabb eseményekről szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a I/9 - 2/2024. számú előterjesztésben foglalt 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja, továbbá a 
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polgármester és az alpolgármesterek két ülés között történt fontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztatóját tudomásul veszi. 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

32/2024. (I.31.) határozata  

30/2023. (I.26.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 30/2023. (I.26.) - Tata-agostyáni lakóterület-

fejlesztést elősegítő 10191, 10193/1, 10194, 10195 és 10196 helyrajzi számú ingatlanokat 

érintő út és lakótelkek kialakításáról és hasznosításáról – szóló határozat végrehajtási 

határidejét 2024. december 31. napjára módosítja.  

 

Határidő: 2024. december 31. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

33/2024. (I.31.) határozata  

33/2023. (I.26.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 33/2023. (I.26.) - Tata 1838/1 hrsz.-ú 

csillagvizsgáló megnevezésű ingatlannal kapcsolatos döntés meghozataláról – szóló határozat 

végrehajtási határidejét 2024. december 31. napjára módosítja.  

 

Határidő: 2024. december 31. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

34/2024. (I.31.) határozata  

129/2023. (IV.27.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 129/2023. (IV.27.) - A Tata, Május 1. út 2. 

földszint 4. szám alatti ingatlan jövőbeni hasznosításáról – szóló határozat végrehajtási 

határidejét 2024. december 31. napjára módosítja.  

 

Határidő: 2024. december 31. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

 Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

35/2024. (I.31.) határozata  

281/2023. (IX.27.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 281/2023. (IX.27.) - az ÉDV Zrt-vel kötött 

szolgalmi jog alapítására vonatkozó előzetes megállapodásról – szóló határozat végrehajtási 

határidejét 2024. december 31. napjára módosítja.  

 

Határidő: 2024. december 31. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

36/2024. (I.31.) határozata  

282/2023. (IX.27.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 282/2023. (IX.27.) - a Diós puszta közterület 

elnevezéssel kapcsolatban - szóló határozat végrehajtási határidejét 2024. június 30. napjára 

módosítja.  

 

Határidő: 2024. június 30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

37/2024. (I.31.) határozata  

283/2023. (IX.27.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 282/2023. (IX.27.) - a Mária puszta közterület 

elnevezéssel kapcsolatban - szóló határozat végrehajtási határidejét 2024. június 30. napjára 

módosítja.  
 

Határidő: 2024. június 30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

38/2024. (I.31.) határozata  

284/2023. (IX.27.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 32/2023. (I.26.) - Tata, Újhegyben építési 

telkek kialakításáról – szóló határozat végrehajtási határidejét 2024. április 30. napjára 

módosítja.  
 

Határidő: 2024. április 30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

39/2024. (I.31.) határozata  

352/2023. (XI.29.) határozat végrehajtási idejének 

meghosszabbításáról 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 352/2023. (XI.29.) - a Tata, 1637/1 hrsz.-ú 

ingatlanból – természetben Tata, Bláthy Ottó utca melletti terület – területrész értékesítéséről – 

szóló határozat 3. pontjának végrehajtási határidejét 2024. április 30. napjára módosítja.  

 

Határidő: 2024. április 30. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

40/2024. (I.31.) határozata  

a 327/2023. (XI.29.) határozat visszavonásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete visszavonja a 327/2023. (XI.29.) határozatát.  

 

Határidő: 2024. január 31. 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

41/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetőjének bérmegállapításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

 

a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. (2890 Tata, Tanoda tér 5/a.) és Berczelly Attila között 2023. 

augusztus 7. napján létrejött munkaszerződést az alábbiak szerint módosítja: 

A munkaszerződés 4.1 pontja helyébe 2024. január 1. napjától az alábbiak lépnek: 

 

„4.1 A munkavállaló alapbére bruttó 880.000 Ft./hó, azaz bruttó Nyolcszáznyolcvanezer 

Ft./hó.” 

 

Határidő: 2024. január 31. 

Felelős:          Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

42/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Öreg-tó Halászati Kft. ügyvezetőjének megbízási díjáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

 

a Tatai Öreg-tó Halászati  Kft. (2890 Tata, Kossuth tér 1.) és Heitz Ferenc Miklós között 2020. 

december 23. napján létrejött megbízási szerződést az alábbiak szerint módosítja: 

A megbízási szerződés 4.1 pontja helyébe 2024. január 1. napjától az alábbiak lépnek: 

 

„4.1 A megbízott megbízási díja bruttó 600.000 Ft./hó., azaz Hatszázezer Ft./hó. 

 

Határidő: 2024. január 31. 

Felelős:          Michl József polgármester 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

43/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Városgazda Nonprofit Kft. ügyvezetőjének bérmegállapításáról és jutalmáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 
 

a Tatai Városgazda Nonprofit Kft. (2890 Tata, belterület 460/143 hrsz.) és Szám Nikoletta 

között 2007. február 2. napján létrejött munkaszerződést az alábbiak szerint módosítja: 

A munkaszerződés 4.1 pontja helyébe 2024. január 1. napjától az alábbiak lépnek: 
 

„4.1 A munkavállaló alapbére bruttó 1.200.000 Ft./hó, azaz bruttó Egymillió-kettőszázezer 

Ft./hó.” 
 

Határidő: 2024. január 31. 

Felelős:          Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

44/2024. (I.31.) határozata  

A Tatai Öreg-tó Kft. beszerzéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a Tatai Öreg-tó Kft. kizárólagos 

tulajdonosa jóváhagyja, hogy a kft. az etetéshez szükséges takarmány tárolása érdekében 

egy sátorszerkezet beszerzésére szerződést kössön a SZALAY Könyvkiadó és 

Kereskedőház Kft.-vel. 
 

Határidő: értesítésre: 2024. február 5. 

Felelős:     Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

45/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Városgazda Nonprofit Kft. részére nyújtott tagi kölcsön kamatainak 

elengedéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a Tatai Városgazda Nonprofit Kft. 

kizárólagos tulajdonosa: 
 

1. elfogadja a Tatai Városgazda Nonprofit Kft. részére nyújtott tagi kölcsön kamatainak 

elengedéséről szóló tájékoztatót,  

2. tudomásul veszi a tagi kölcsön kamatainak elengedésre megkötött megállapodást. 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

46/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Geszti Óvoda alapítványának támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 208.000 Ft összeggel támogatja a Geszti Ovi 

Alapítványt, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 
 

Határidő:  2024. február 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

47/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Bartók Béla Óvoda alapítványának támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 207.200 Ft összeggel támogatja a Bartók Béla 

Úti Óvodás Gyermekekért Alapítványt, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő:  2024. február 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

48/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Kincseskert Óvoda alapítványának támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 348.400 Ft összeggel támogatja a Korszerű 

Óvodánkért Alapítványt, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő:  2024. február 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

49/2024. (I.31.) határozata  

a Tatai Kertvárosi Óvoda Fürdő utcai Néphagyományőrző Tagintézmény 

alapítványának támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 82.600 Ft összeggel támogatja a Gyermekeink 

Biztonságáért és Korszerű Nevelésért Alapítványt, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés 

aláírására. 

 

Határidő:  2024. február 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testület 

50/2024. (I.31.) határozata  

a Kőkúti Általános Iskola egyesületének támogatásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 730.000 Ft összeggel támogatja a Kőkúti Sasok 

Diáksport Egyesületet, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő:  2024. február 05.- értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő- testületének 

51/2024. (I.31.) határozata  

A Fényes-fürdőn található épületrész hasznosításáról 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 

kizárólagos tulajdonosa felhatalmazza a zrt. vezérigazgatóját „Kajatanya” vendéglátó 

épületrész bérbeadására vonatkozó, a 388/2023. (XII.21.) határozattal elfogadott pályázati 

kiírás zrt. általi ismételt közzétételére a szükséges időpontok (helyszíni bejárás biztosítása, 

nyitási időpont) aktualizálását követően azzal, hogy a pályázatok benyújtási határideje 2024. 

február 20.  

 

Határidő: értesítésre: 2024. február 1.  

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

 

15. N A P I R E N D 

Képviselői kérdések 

 

M i c h l József polgármester érdeklődik van-e valakinek felvetése, kérdése, javaslata. 

Megadja a szót Gerébi Ákos képviselő úrnak.  

 

G e r é b i  Ákos képviselő  elmondja, az együttes bizottsági ülésen is megtehette volna, de 

mivel sajátosan alakult a mostani bizottsági ülés, mert ezt  követte a képviselő-testület ülése, 

ezért meglehetősen beszűkültek az időben. A felvetése bizonyos szempontból kapcsolódik a 

Polgármester úr által elmondottakhoz, hogy az Oroszlányi út - Fényes fasor - Új út csomópont 

megépítésénél a forgalmi rendet, hogyan tudják szabályozni. Van egy másik csomópont a 

Mikovényi – Bajcsy-Zsilinszky - Bezerédi utca csomópontjának a kérdése. A történeti hűség 

kedvéért elmondja, hogy 2018-ban már felvetette ennek a problémáját. Azóta 5 év eltelt és a 

probléma még nagyobb, mint akkor volt. Akkor elkészült egy hatástanulmány, egyrészt a 

forgalmi irányokról, hogy melyik a használt forgalmi irány. Az előterjesztés gyakorlatilag 

megerősítette, hogy az Új út - Mikovényi utca a fő forgalmi irány, nem e közé sorolva a 

Bezerédi utca folytatásában a Bátky-sarok felőli irányt. Lényeges, szignifikáns, nagyságrendi 

különbségek vannak a forgalomban. Gyakorlatilag az történik, hogy nagyon feltorlódnak 

csúcsidőben a járművek. Azt állapította meg a 2019-es tanulmány, hogy gyakorlatilag a 

kereszteződésbe forgalomtechnikai szempontból nincs gond, de jelentős kapacitáshiányok 

vannak ennek a kezelésére. Azt javasolná a bizottságoknak, hogy ezt vizsgálják meg. Az akkori 

szakértői vélemény egyrészt azt vetette fel, hogy nehéz kialakítani ezt a kereszteződést a 

szabvány szerinti formájában. A másik része a körforgalom tervezésére vonatkozott, de az a 

körforgalom nem tudja, bár most a költségvetésükben szerepel egy körforgalom tervezése, de 

az lehet, hogy egy másik vagy egy továbbfejlesztett változata ennek. Akkor a szakértőnek az 

volt a véleménye, hogy nem érdemes nekiállni ennek a történetnek, mert a költségráfordítás 

nem hoz olyan hatékony forgalomtechnikai változást, mint amely indokolt lenne ebben a 

kereszteződésben. Javasolja, vizsgálják meg ennek a történetét, persze akkor vizsgálni kell azt 

is, hogy a másik körforgalom megépítésénél milyen forgalomtechnikai beavatkozásokra van 

szükség, illetve ezzel összefüggően ebben a kereszteződésben is, mert ha megtervezik az új 

körforgalmat - bár már évek óta halasztódott a Fényes fasori körforgalom létrehozása, 

tervezése, kivitelezése - a reggeli és délutáni csúcsidőszakban olyan forgalomtorlódást okoz, 

amely miatt egyfajta beavatkozás kellene, egyszerűen azért, hogy levezesse a forgalmat. A 

tervező asszony akkor azt mondta, hogy nincsenek konfliktusok, de sajnos most a tapasztalatok 

azt mutatják, hogy konfliktusok is vannak és nemcsak a gyalogosokkal az Angyal patikánál 

lévő két gyalogátkelőhelyen. A betorlódó járművezetők türelmetlenek egymással. Ténylegesen 

megérett a helyzet arra, hogy ezt még egyszer megvizsgálják és egyfajta olyan döntést 
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hozzanak, amely nem csak azt mondja, hogy tartsák meg ezt a jelenlegi forgalmi rendet, hanem 

valamiféle elmozdulás is történik.  

 

M i c h l József polgármester megköszöni a felvetést. Egyetért, és jó szívvel jelzi, hogy a 

külön találkozón be is mutatja, hogy elkészültek a tervek, tehát engedélyezés alatt van a terve 

a körforgalomnak ott a patikánál, így a következő körforgalom építése ott lesz. Az anyagi 

hátterét is látja egy kicsit, mert annakidején az Interspar-ral megkötött városfejlesztési 

megállapodásban szereplő összeget fogja javasolni a képviselő-testületnek, hogy azt költsék 

arra a körforgalomra, amely egyébként is érinti azt a vonalat, tehát ilyen szempontból arra a 

környezetre költik el a városfejlesztési megállapodásból származó összeget, amelyet az 

Interspar a szerződésben vállalt. Ott még a határidőt kell megvárniuk, hogy mikor kezdődik el 

az a bővítés, fejlesztés, mert azzal egyidőben jutnak a pénzükhöz. A tervek elkészültek és 

engedélyezés alatt van. Meg fogja mutatni, mert egy jó dolgot sikerült kitalálni. Véleménye 

szerint nagyon hasznos lesz és köszöni a támogatást ilyen szempontból. Megadja a szót Boglári 

Zoltán képviselő, elnök úrnak. 

 

B o g l á r i  Zoltán képviselő, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság 

elnöke elmondja, két témaköre is lenne. Az egyik a Bacsó Béla úti lakók keresték meg, azok, 

akik a temető mellett laknak és a fő szélirányban úgy laknak, hogy az udvaruk telemegy 

falevelekkel, egyrészt a temető felől, másrészt pedig az út melletti platánokról. Az a kérdése, 

hogy mennyi zöldhulladék gyűjtőzsákra jogosult egy tatai háztartás a várostól, illetve a Vertikál 

Zrt-től -, ha van ilyen lehetőség - ingyenesen, illetve mennyi zöldhulladék gyűjtőzsákra jogosult 

azon Tatai lakos, aki a fokozott expozíciónak -, amelyeket említett - van kitéve, mint azok, akik 

mondjuk egy tömbbe vagy a városnak más részein laknak, de nem ilyen fokozott expozíciónak 

vannak kitéve. 

A másik kérdése, mert a Révai utcai lakók jelezték, hogy az utca elején, az Agostyáni útra 

kanyarodva van egy -, mint kiderült telecom-os, - nem villamos energiát szállító, telefonos, 

internetes kábeleket tartó oszlop, amely miatt nehézkes a bekanyarodás az utcába. Ha az utcából 

ki akarnak hajtani, de ott áll egy autó akkor, aki az Agostyáni útról szeretne bekanyarodni már 

nem fér el. Egyébként is ott torlódás, fennakadás van, ha a vasúti átjáró zárt sorompóval van, 

tehát ott okoz ez némi problémát. Kérdése, hogy erre milyen megoldás mutatkozhat, illetve 

lehet-e ez ügyben valamit elindítani.  

 

M i c h l József polgármester elmondja, nem tudja, hogy a Vertikál Zrt. mennyi zsákot biztosít 

a tataiaknak, de a kertes házak esetében 8 darab zsákot lehet átvenni. Megadja a szót, Mürkl 

Levente irodavezető úrnak.  

 

M ü r k l  Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési irodavezető ismerteti, jelenleg  

minden háztartás a kertvárosi környezetben jogosult 8 darab ingyenes Vertikál feliratú zöld 

zsáknak az átvételére. Csak annyit kell tenni ehhez, hogy be kell menni a Tatán is ügyeletet 

tartó - hétfőként szokott lenni az ügyfélfogadás – Vertikál Zrt.-nek jelenleg az SZTK portáján 

lévő ügyeleti, ügyfélfogadási helyiségébe és itt lehet átvenni a lakcímkártya, illetve személyi 

igazolvány felmutatásával a megfelelő lakóingatlanra a 8 darab zsákot. Lehetőség van rá és a 

tavalyi évben is biztosítottak a körzeti képviselőknek bizonyos darabszámú zsákot is rájuk 

bízták, hogy mely körzetben, hogyan osztják ki a lakosságnak. Ezen felül még lehetőség van 

erre nemcsak a kertvárosiaknak, hanem a lelkes és a közterületet rendben tartó tömbös 

beépítettségű területeken is. Van, ahol együttműködést kötnek velük, és a közterületet 

rendezőknek adnak a közterület nagyságát és a zölddel való borítottságát figyelembe véve 

bizonyos számú zsákot. Ezt a közös képviselőkkel le szokták egyeztetni, illetve oda szokták 
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nekik adni a zsákokat. Úgy gondolja, hogy bátran, akár képviselőket vagy az önkormányzatot 

is lehet keresni, ha valakik a közterületet szeretnék rendbe tenni.  

 

M i c h l József polgármester további kérdés hiányában megköszöni képviselőtársainak a 

munkáját. A mai ülés nyilvános részét 11:41 órakor lezárja. 

Egy rövid szünet után a 16. napirend, „Tata Város Önkormányzatát érintő hagyatékról”, zárt 

ülés keretében történő megtárgyalására kerül sor, melyről külön jegyzőkönyv készül. 

 

 
  

K.m.f. 

 

 
 

Michl József dr. Horváth József 

polgármester jegyző 

 

 


